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ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – СВИЩОВ 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№36 

 

от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

проведено на 30.04.2025 година 

 

 

Днес, 30 април 2025 година, от 14:00 часа, в Зала №1 на Община Свищов се 

проведе извънредно заседание на Общински съвет – Свищов. 

От общо 29 общински съветници, в началото на заседанието присъстваха – 27. 

Верони Маринов и Любомир Митев отсъстват.  

 

На заседанието присъстват и:  

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов; 

Анелия Димитрова – Зам.-кмет „Управление на европейски проекти, образование 

и устройство на територията“; 

Иван Шопов – Зам.-кмет „БИП“ на Община Свищов; 

Любомира Петрова – Секретар на Община Свищов; 

Стефан Кирчев  – Директор на Дирекция „Финансови дейности”;  

Светослав Йорданов – Началник отдел „Финанси и бюджет”;  

Петър Дачев – Началник отдел „Общински приходи“; 

Габриела Петрушева – Управител на „Дунавско дело“ ЕООД“; 

Бедри Алиев – Директор на ОП „Чистота-Свищов“ 

Слави Славев – Кмет на Кметство Александрово; 

Радослав Атанасов – Кмет на Кметство Българско Сливово; 

Сенка Добрева – Кмет на Кметство Вардим; 

Пламен Иванов – Кмет на Кметство Горна Студена; 

Марин Крачунов – Кмет на Кметство Драгомирово; 

Борис Велев – Кмет на Кметство Козловец; 

Петко Божанов – Кмет на Кметство Морава; 

Любомир Иронов – Кмет на Кметство Ореш; 

Тодоринка Атанасова – Кмет на Кметство Совата; 

Емил Тодоров – Кмет на Кметство Хаджидимитрово; 

Марин Любенов – Кмет на Кметство Царевец; 

Петко Василев – Кмет на Кметство Червена; 

Мария Георгиева – Кметски наместник на Кметско наместничество Деляновци. 

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов Присъства 

2.  Верони Маринов Маринов Отсъства 

3. Валери Фильов Николов Присъства 

4.  Мария Иванова Тодорова Присъства 
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5. Елена Йорданова Шопова Присъства 

6. Цветанка Младенова Кирова Присъства 

7. Габриела Валентинова Петкова Присъства 

8. Генади Русев Иванов Присъства 

9. Мариана Илиева Маркова Присъства 

10. Любомир Ванев Митев Отсъства 

11. Милен Емилов Динков Присъства 

12. Санка Евтимова Райкова Присъства 

13. Михаил Руменов Попов Присъства 

14. Гален Милков Бернардов Присъства 

15. Денис Зияев Асанов Присъства 

16.  Емял Айдънова Исмаилова Присъства 

17. Айза Беханова Рамаданова Присъства 

18. Стефан Станимиров Проданов Присъства 

19. Станислав Петров Благов Присъства 

20. Емил Бориславов Николов Присъства 

21. Цветелин Тодоров Борисов Присъства 

22. Ивелин Пламенов Петров Присъства 

23. Венцислав Николов Михайлов Присъства 

24. София Борисова Вергилова-Георгиева Присъства 

25. Йордан Илиев Нейков Присъства 

26. Красимир Иванов Цолов Присъства 

27. Емилия Божинова Цветанова Присъства 

28. Петко Колев Петков Присъства 

29 Светослав Симеонов Тодоров Присъства 

Общо  27 

 

Заседанието на Общински съвет – Свищов се откри от д-р Кристиян Кирилов – 

Председател на Общински съвет – Свищов. 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Уважаеми 

колеги, добре дошли на извънредното и най-важно заседание за тази година на 

Общински съвет – Свищов! Своевременно на Вашите пощи беше Проектът за дневен 

ред. В залата присъстват 27 общински съветника. Отсъства господин Верони 

Маринов, както и господин Любомир Митев. И двамата са служебно ангажирани. 

Двадесет и седем човека. Имаме кворум. Можем да започнем работа по Дневния ред.“ 

 

ПРОЕКТ ЗА ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Приемане Бюджета на Община Свищов за 2025 година. 

2. Определяне размера на основни месечни заплати на кметовете на кметства в 

Община Свищов. 

3. Промени в разчета за финансиране на капиталовите разходи на Община 

Свищов през 2025 година по чл. 25, ал. 1 от ПМС №28/16.04.2025 година за 

изпълнение на държавния бюджет на Република България за 2025 година.  
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4. Увеличаване капитала на търговско дружество „ИНДУСТРИАЛЕН 

ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593. 

5. Увеличаване капитала на търговско дружество „ДУНАВСКИ 

ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕАД, с ЕИК  205443197. 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Имате 

думата по Проекта за дневен ред, колеги. Не виждам желаещи. Тогава нека да 

гласуваме Дневния ред, както е подаден!“  

При кворум от 27 общински съветници, Проектът за дневен ред се прие с 27 гласа 

“За”, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма и стана: 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Приемане Бюджета на Община Свищов за 2025 година. 

2. Определяне размера на основни месечни заплати на кметовете на кметства в 

Община Свищов. 

3. Промени в разчета за финансиране на капиталовите разходи на Община 

Свищов през 2025 година по чл. 25, ал. 1 от ПМС №28/16.04.2025 година за 

изпълнение на държавния бюджет на Република България за 2025 година.  

4. Увеличаване капитала на търговско дружество „ИНДУСТРИАЛЕН 

ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593. 

5. Увеличаване капитала на търговско дружество „ДУНАВСКИ 

ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕАД, с ЕИК  205443197. 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „И преди да 

започнем работа по първа точка предлагам процедурно предложение, който е „За“ 

господин Кирчев да вземе отношение по точките в Дневния ред, моля да гласува!“ 

 

При кворум от 27 общински съветници, процедурното предложение на д-р 

Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов в хода на заседанието 

в дебатите по точките в Дневния ред участие да вземе Стефан Кирчев – директор 

дирекция „Финансови дейности“ се прие с 27 гласа “За”, “Против” – няма и 

“Въздържали се” – няма.  

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Използвам 

случая да му честитим и рождения ден на господин Кирчев, който беше вчера. 

Господин Кирчев, жив и здрав, и все така успешно да водите финансите на Общината 

и дай боже и на държавата!“ 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА „Приемане Бюджета на Община Свищов за 2025 

година“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, 

пристъпваме към първа точка от нашия Дневен ред, а тя е „Приемане Бюджета на 

Община Свищов за 2025 година“. Имате думата, уважаеми дами и господа. Уважаеми 
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кметове на кметства! Който желае, може да … Не виждам желаещи. Ще премина към 

гласуване. Господин Генчев, заповядайте!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

уважаемо ръководство, уважаеми госпожи и господа общински съветници! Господин 

Нейков, обещаното си е обещано. Представям на Вашето внимание Бюджет 2025 за 

обсъждане, мнения и предложения. Какво мога да кажа за Бюджет 2025. Един 

структуриран бюджет, балансиран, консервативен, насочен към важните политики на 

една община, такава каквато е и на държавата, и най-вече, което касае специфично 

нашите райони, нашата община. Това, което казах на комисиите, когато обсъждахме 

бюджета и го потвърждавам, че бюджетът в своята същност е инструментът, с който 

да решим всички онези политики, които са наложителни, които са необходими и тези, 

които развиват социалния, образователния и културния живот в нашата община. 

Бюджетът в своята същност няма някакви сериозни изменения и някакви сериозни 

финансови параметри. Единственото увеличение касае държавните делегирани 

дейности. Знаем, че фонд минимална работна заплата се повиши през 25 година. 

Увеличиха се стандартите при определените функции и това е сериозното увеличение 

на ръста на бюджета. За съжаление капиталовата субсидия и изравнителната субсидия 

запазиха ръста си и не дават изключително големи възможности за други 

допълнителни дейности, които Общината да реши. Но въпреки това Общината намира 

други форми и източници, с които да финансира всички онези дейности, в които е 

необходимо и които ще подобрят социално-икономическия живот на територията на 

община Свищов. 

Забравих и, уважаеми кметове на кметства, че присъствате днес. Благодаря, за 

което! Защото наистина това е най-важната точка за всяка една община, за всеки един 

общински съвет.  

Бюджетът е в размер на близо 53 милиона лева е рамката на бюджета. Но както 

споменах и в комисиите, бюджетът ще претърпи своите изменения в края на годината 

в много така сериозна финансова дименсия и в много сериозен финансов ръст. Затова 

и на комисията не бяхме готови с общинска администрация, но мога да кажа сега пред 

Вас поименно какво и как е заложено и какво трябва да се случи.  

Това, което казах и през 24 година, че 25 година са две предизвикателствата пред 

нас. Едно, че Свищов и общината ще се превърне в строителна площадка със 

строителството и реконструкцията на много важни и значими обекти. Така второто 

предизвикателство е управлението на отпадъците и всичко онова, което трябва да 

направим, за да можем 26 година да преминем към новата такса на образуване. 

Администрацията в момента работи добре. Мога да кажа само по отношение на 

отпадъците, че резултатите към този момент са изключително задоволяващи и ни дава 

така увереност, че вървим по правилния път, че се случват нещата. Само за един месец 

последната справка и предаденият отпадък и разделното сметосъбиране най-вече от 

населените места, с 300 тона по-малко е предаден на депото в Санадиново. За наша 

голяма радост от днес стартира вече и образователната кампания, инициативата да 

започнем от най-малките „Еко съм аз и ти, той и аз и всички заедно“. Днес 

стартирахме с Детска градина „Калина Малина“, които бяха първите посетители по 

пътя на отпадъка, да видят по какъв начин и къде отива опаковката от сладоледа, къде 

отива опаковката от вафлата. В рамките на целия месец май тази инициатива ще 
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продължи с абсолютно всички детски градини, с всички училища на територията на 

общината, населени места и всички, за да можем да започнем от малките и вече те да 

бъдат посланиците към своите родители за това какво трябва да правим оттук нататък, 

за да намаляме отпадъка. Разбрах, че много добре е минала срещата. Запознали са се и 

вече имат приятел децата от Детска градина „Слънчо“, а именно кученцето, което е, 

Джаки ли, Джики ли, което е било на входа на Регионалната система. И мисля, че това 

е една добра, успешна инициатива, която стартира с най-малките и вече след май 

месец започваме стартирането и с цялото население, с кампании, с инициативи, с 

всичко, което е необходимо, за да може наистина да направим така, че когато се 

изправим тук за приемането на План-сметката да имаме реалните числа и реалните 

цифри, с които да обосновем по какъв начин и как ще бъде най-справедливият подход 

за нашите съграждани. 

И преминавам към другата важна точка. Подготвили сме Ви справка. Ще гледам 

така да бъда по-бърз, тъй като е изключително голяма и огромна справката. Така. 

Капиталовите размери и разходи за общински проекти в град Свищов за 25 година, за 

които са обезпечени с договори, с финансиране и с всичко, което е необходимо. По-

голяма част от тях вече са започнали. Предстоят и стартирането на следващи ремонти 

в града и в населените места.  

И започвам. Всички знаете, това е единият от проектите така с много важно 

значение за Свищов, именно в центъра на град Свищов, това е „Експониране и 

социализиране на Национална културна ценност - Средновековна крепост Калето“. Там 

средствата са в размер на 5 890 000 лева. Стартираха благоустройствените мероприятия 

на „Зеленият Дунав“ – основен ремонт, паркоустройство – за 3 870 000 лева; 

консервационно-реставрационни работи по отношение на парка и крепостта и 

църквата „Свети Димитър“ – 2 306 000; основен ремонт на компрометирани настилки 

Етап I на площад „Алеко“ и водни площи – за 2 000 000 лева. Предстои започването 

реконструкцията и рехабилитацията на пътни съоръжения и принадлежности на 

територията на община Свищов – на „Тома Пантелеев“, „Неофит Рилски“ и други 

улици;. основен ремонт, паркоустройство и благоустройство на квартали 28, 30, 57, 

59, 60 – това е квартал „Средна гора“ и „Петър Ангелов“ – за близо 3 800 000 лева; 

аварийно-възстановителни реконструкции и ремонт на канализационна улична   

мрежа – това са улици „Стефан Караджа“, „Иларион Макариополски“, „Емануил 

Чакъров“, „Д-р Димитър Павлович“ и друг участък от „Иларион Макариополски“ – в 

размер на 674 000 лева; след това цялостно преасфалтиране на улица „Иларион 

Макариополски“, гр. Свищов – за 309 000 лева; проект в рамките на национална 

кампания „Чиста околна среда за град Свищов“ – 15 000 лева. 

Или общо в момента се насочват инвестиции в град Свищов за 20 582 000 лева.  

Проекти и приоритети със споделената отговорност, която стана практика 

Община Свищов да осъществява заедно с „ВиК Йовковци“. Това са: реконструкция на 

довеждащ водопровод от кладенец тип Раней до водопреносната мрежа на град 

Свищов, заедно с ремонтите и профилактиката и изграждане на хидросъоръжения 

Раней 3, 4, 7 и 5 – за 25 000 000; реконструкция и разширяване на вътрешна 

канализационна мрежа, съпътстващи водопроводи, както следва: изграждане на 

водопровод в участъка на ул. „Неофит Рилски“, „Теодоси Търновски“, улица 

„Еделвайс“, „Плевенско шосе“, „Рибарска чешма“, „Филип Станиславов“, „Щабс 
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капитан Фок“, „Мирон Бешков“, улица „Кирил де Аврамови“, „Григор Парчевич“, 

„Цар Освободител“, „Тодор Пеев“, „Черни връх“, улица „Струма“ и улица „Мир“ – 

или общо 2 267 метра, приблизително за 1 900 000 лева; изграждане на 

канализационни участъци по улица „Неофит Рилски“, „Теодоси Търновски“, 

„Еделвайс“, Плевенско шосе“, „Рибарска чешма“, „Детелина“, „Апостол Конкович“, 

„Стефан Караджа“, „Георги Сава Раковски“, „Авксентий Велешки“, „Кирил и 

Методий“, „Васил Друмев“, „Йоан Екзарх“, „Кирияк Цанков“, „Филип Станиславов“, 

улица „Катранов“, „Григор Начович“, „Екзарх Антим първи“, „Васил Левски“, 

„Емануил Васкидович“, „Щабс капитан Фок“, „Клокотница“, „Мирон Бешков“, 

„Никола Славков“, „Иван Вазов“, „Тома Пантелеев“, улица „Одрин“, „Стефан 

Стамболов“, „Каймак чалан“, „Христо Бръчков“, „Генерал Киселов“, „Граф 

Игнатиев“, „Кирил Д. Аврамов“, „Хан Крум“, улица „Полковник Никола Иванов“, 

„Цар Освободител“, „Тракия“, „Люлин“, „Никола Петков“, „Генерал Пушинов“, 

„Тодор Миланович“, „Тодор Пеев“, „Трети март“, „Хан Аспарух“, „Черни връх“, 

„Полковник Манолов“, „54 Мински полк“ и участъци от улица „33-ти Свищовски 

полк“, улица „Струма“ и „Мир“. Тук искам да кажа, че чувате улици, които са със 

сменен водопровод и са асфалтирани. Тук говорим за отклонения, които са набелязани 

заедно с „ВиК Йовковци“ и нас, и жалбите на гражданите, там където има стари 

канализации, стари канализации, които са потънали и са неефективни, неработещи, 

това са вкарани в проектните документации по отношение на Мастер плана и сме се 

съобразили с всички искания на тези хора и на тези улици. Реконструкция ще 

предстои на водопреносна мрежа на улица „Тома Пантелеев“, „Йоан Екзарх“. Тя вече 

е изпълнена. Това е уличката към църквата католическата „Свети Кирил и Методий“. 

Предстои ремонт на улиците „Васил Друмев“ и „Княз Черказки“. Това са с несменени 

водопроводи. Тук са заделени близо 400 000 лева от страна на „ВиК Йовковци“. 

„Реконструкция на водопреносната и канализационната мрежа на „Професор Димитър 

Бъров“, участък 752, 760, с дължина 500 метра. Това е участъкът от бензиностанция 

„Йоана“ и стигаме до разклона за местността „Калето“. Това е един много проблемен 

участък. Знаете там, че има страхотно улягане, нарив и се взе решение, заедно с 

Агенция пътна инфраструктура, с „ВиК Йовковци“ и Община Свищов, отново 

споделена отговорност, да претърпи цялостна реконструкция на канализационните и 

водопроводните отклонения, за да може АПИ след това да направи свързването с 

проекта по ремонта на „33-ти Свищовски полк“. И Ремонт и реставрация, 

реконструкция и възстановяване на църквата „Свети Кирил и Методий“, град Свищов.  

Или тук са още средства, в размер на 38 860 608 лева. 

Проекти във връзка с управлението на отпадъците: „Надграждане на система за 

разделно събиране на биоразградими отпадъци, модернизация на регионалната 

инсталация за компостиране за нуждите на Община Свищов, Павликени, Белене и 

Никопол“ – проектът по програма ОПОС за в общ размер за Община Свищов само, в 

размер на 1 750 454 лева; също така изграждане на клетка на претоварна станция за 

безвъзмездно предаване на предварително разделени, събрани отпадъци от 

домакинствата – за 150 000 лева; изграждане на 15 броя клетки за безвъзмездно 

предаване на предварително разделно събран отпадък от домакинствата на 

територията на 15-те населени места. Вече даже започна изграждането. Някои 

населени места вече има такива клетки. И закупуването на 15 броя специализирани 
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съоръжения за предаването на текстилен отпадък на територията на населените места 

в община Свищов. Или общо 35 000 лева. 

Или за тази дейност ще бъдат привлечени средства в размер на 2 085 000 лева. 

Изпълнени проекти по член 113 от Закона за държавния бюджет. Бяха изпълнени 

5 проекта до момента. Това са: „Основен ремонт на пътя Хаджидимитрово“ – за 2 500 

000 лева; “Реконструкция на довеждащ водопровод от “Гиглик 1“ до черпателен 

резервоар с. Хаджидимитрово“ – за 1 450 000 лева. Тук искам да кажа, че остана един 

остатък от играенето на поръчката, близо 450 000 лева. Те ще бъдат добавени към 

Приложение 3 от държавния бюджет като собствени средства, които можем да 

използваме по-нататък; „Ремонт на покрива на “МБАЛ Д-р Димитър Павлович“ – 407 

000 лева, който е изкърпван; „Укрепване на улица “Главна“, с. Ореш“, община 

Свищов“ – за 354 000 лева и бяха извършени аварийни-възстановителни ремонтни и 

реконструкционни работи на хранителен водопровод с. Александрово и в село 

Алеково на обща стойност близо 350 000 лева.  

Или тук изпълнените дейности до момента са близо 5 000 000 лева. 

Прогнозният размер на капиталовите разходи за общински проекти с европейско 

финансиране. Това, което Община Свищов е привлякла като финансови източници: 

„Изграждане и оборудване на нови социални услуги в община Свищов, резидентна 

грижа за пълнолетни физически лица“. Това, което се случва на градината в 

„Градево“, в която се намира – за 3 888 000 лева; „Извършване на строително-

монтажни ремонтни дейности в Дом за стари хора „Мария Луиза“, гр. Свищов – за 

12 700 000 лева; „Изграждане на Младежки център в гр. Свищов“ – 1 800 000 лева; 

„Модернизация на образователната среда в сградата на Средно училище „Димитър 

Благоев“ – близо 4 300 000 лева; „Модернизация на образователната среда в сградата 

на филиал на Детска градина “Васил Левски“, находящ се на улица “Плевенско шосе“ 

– 2 000 000 лева; „Устойчиво енергийно обновяване на публичен сграден фонд за 

култура на територията на общината“ на двете населени места – Овча могила и 

Козловец – 2 200 000 лева. И най-големият проект по Плана за възстановяване 

„Изграждане на Дунавски индустриален технологичен парк – Свищов“ – 34 551 000 

лева с различните видове дейности вътре, които предстоят да започнат изграждането 

си. Също така проектът, най-важният, насочен към гражданите, е успешно подаден и 

успешно започнал своята реализация, това е „Подкрепата за устойчиво енергийно 

обновяване на жилищния сграден фонд, Етап първи“ по Националния план за 

възстановяване. Тук се привлечени 29 219 000 лева на 19 сдружения. „Устойчиво 

енергийно обновяване на жилищен сграден фонд на сдружение на собствениците 

„Космос“, град Свищов, улица „Трети март“, „Повишаване на енергийната 

ефективност на социалната инфраструктура за предоставяне на услуги за център за 

настаняване от семеен тип за пълнолетни лица с деменция – 1 256 000, в село Овча 

могила.  

Или тук се привлечени с европейско финансиране 91 763 216 лева. 

Проекти по програма ИНТЕРРЕГ, които преминават в етап на подписване на 

договор. Това са GREENFOR – инициатива за зелена инфраструктура и залесяване за 

адаптация на климата и изменението на климата заедно със Зимнич и Свищов, в 

размер на 2 000 000 евро; Трансгранични велосипедни алеи „Път към културата, 
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историята и новите открития“, заедно с партньорството на Агенция пътна 

инфраструктура, Министерство на регионалното развитие – за 6 000 000 евро.  

Или общо 6 597 000 евро ще бъдат привлечени по програми на Европейския 

съюз, извън обхвата на Националния план за възстановяване. 

Проекти, свързани с реализирането на Дунавски индустриален технологичен 

парк, финансирани по фонд „ФЛАГ“ и Българската банка за развитие: Изграждане на 

подстанция 110 киловолта – за 9 372 000 лева; Изграждане на газопроводно 

отклонение директен присъединителен газопровод АГР Свищов – за 1 450 000 лева; 

„Укрепване на пет свлачища на територията на индустриалния парк – 5 милиона лева; 

„Укрепване на свлачища“ – най-голямото свлачище, което е в района на Дунавски 

индустриален парк – в размер на 12 000 000 лева.  

Или допълнително ще влязат средства в размер на 24 916 000 лева.  

Проект „Изграждане на инфраструктура, подпомагаща бизнеса“ по програма 

„Развитие на регионите“. Тук ще бъдат изградени помещения за научно-

изследователска развойна дейност, изграждане на спортен и уелнес център, 

изграждане на офис сграда с прилежащите в нея изложбени конферентни зали, 

пространства за отдих, спорт и култура, озеленяване на общи пространства. Основен 

ремонт и подобряване организацията на движение на улица „33-ти Свищовски полк“. 

Дейностите се изпълняват като партньорства с Агенция пътна инфраструктура, като 

тези средства за реконструкцията на „33-ти Свищовски полк“ са в размер на 6 255 000 

лева. Като за трите видове дейности се очаква 15 милиона лева да влязат в 

изграждането на тези съоръжения заедно с партньорството със Стопанска академия, 

университета в Русе и Великотърновския университет, Военния Великотърновски 

университет. 

И не на последно място изпълнение на стратегията за водена от… МИРГ-овете по 

програма „Морско и рибарско дело“ – близо 3 милиона лева, които ще влязат отново 

на територията на община Свищов. Или тук се привлечени средства до момента           

9 187 000 лева, без тези, които ще бъдат поотделно по програмата за „Региони в 

развитие“.  

Така. Прогнозен размер на капиталовите разходи за общинските проекти в 

населените места на община Свищов за 25-та година. Основен ремонт стартира, 

започват ремонтите на улиците на територията на селата Българско Сливово, Вардим, 

Драгомирово, Козловец, Морава, Овча могила, Ореш и село Царевец. За село 

Българско Сливово са заделени средства в размер на 239 000 лева – улица „Димитър 

Борисов“. Това са посочени улици от кметовете на кметства, съобразени и  изготвени 

технически проекти, които в момента започват своята реализация. В село Вардим ще 

бъдат изградени улиците „Трета“, „Девета“, „Дванадесета“, „Двадесет и седма“ – в 

размер на 588 000 лева. Село Козловец – улица „Средна гора“, „Крайречна“, „Генерал 

Скобелев“, „Хаджи Димитър“, „Люляк“, „Ивайло“, „Тепето“ и „Алеко   

Константинов“ – или средства в размер на 700 000 лева. Село Овча могила – улица 

„Зора“, улица „Минзухар“ – за 294 000 лева. И там започнаха ремонтните дейности в 

края на миналата година. Има асфалтирани още две улици, които са завършени. Село 

Ореш – улица „Марица“ и улица „Мусала“ – 697 715 лева. Село Царевец – улица 

„Първа“, улица „Осма“, улица „Десета“, улица „Седемнадесета“, „Осемнадесета“, 

участък от „Деветнадесета“ – в размер на 356 000 лева. 
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„Ремонт и обновяване, оборудване и прилагане на мерки за енергийна 

ефективност на сградата на Народно читалище “Възраждане“, село Българско Сливо, 

община Свищов“; „Ремонт, реконструкция, подобряване на енергийна ефективност на 

Народно читалище “Просвета“ за 1 000 000 лева; „Въвеждане на мерки за енергийна 

ефективност на обществено обслужване на сградата на Народно читалище 

„Светлина“, село Морава – 1 268 000; „Реконструкция на довеждащ водопровод село 

Овча могила“ – 1 324 000 лева; „Проектирани изпълнения на строителство и 

упражняване на авторски надзор по време на строително-монтажни дейности, 

аварийно възстановителни работи за реконструкция на водопроводи на територията на 

населените места – за 9 028 000 лева, както следва: довеждащ гравитачен водопровод 

от дренаж до „Баш чешма“, село Козловец – за 1 000 000 лева; водопреносна мрежа, 

част от клон първи – 1 298 000, водопроводна мрежа, село Александрово – 1 000 000 

лева; водопреносна мрежа, село Горна Студена – 417 000, Водопреносна мрежа, село 

Горна Студена – 618 000, водопреносна мрежа, село Горна Студена – 180 000; 

водопреносна мрежа, село Морава – 800 000; довеждащ напорен водопровод на село 

Драгомирово – 921 000; довеждащ водопреносна мрежа в село Овча могила, не Ви 

изреждам кварталите, просто много цифри – 237 360; водопреносна мрежа, село Овча 

могила – 392 000; довеждащ хранителен водопровод, село Хаджидимитрово – 203 000; 

довеждащ гравитачен водопровод от каптаж „Илиево“, село Ореш – 2 404 000; уличен 

водопровод по улица „Филип Станиславов“ – за 1 000 000 лева; три проекта по 

Национална кампания „Чиста околна среда“ – за 45 000 лева и вертикална планировка 

на площада пред читалището в село Овча могила – 180 000 лева. 

Или в населените места ще влязат инвестиции в размер на 18 128 000 лева. 

Приоритетните проекти със споделена отговорност на Община Свищов в 

изпълнение с „ВиК Йовковци“ и Пътната инфраструктура. Това са „Проучване, анализ 

и използване на хидросъоръжения на сондаж Хаджидимитрово – 25 000 лева; 

„Проектиране на вътрешно водопреносната мрежа на село Совата, Горна Студена, в 

Хаджидимитрово и в Козловец – 150 000 лева. 

Или обобщавани източниците на финансиране на приоритетните проекти на 

Община Свищов през 2025 година от държавния бюджет, от ПУДОС, от Национален 

доверителен екофонд, АПИ, съфинансирани по програма „Региони в развитие“ са в 

размер на 42 483 000 лева. Европейско финансиране чрез програмата ИНТЕРРЕГ, 

Националния план за възстановяване, ИНТЕРРЕГ „Румъния-България-Европа“, 

програма „Развитие на регионите“ – 152 737 000 лева. Финансиране от Фонд „ФЛАГ“, 

съфинансирано от програма „Региони в растеж“ – 34 704 410 лева. Собственото 

финансиране, включително средствата за капиталови разходи на Община Свищов са в 

размер на 1 305 000 лева. Или общо Община Свищов през 25 година ще започне и в 

момента усвоява средства в размер на 231 230 920 лева.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Браво!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Това са числа, факти и 

документи, с които Община Свищов стартира, Община Свищов е подписала, Община 

Свищов в момента договаря с различните ведомства, с различните министерства. Има 

още неща. Но знаете, че аз обичам да ги казвам, когато са факт и се случат. Не са само 

на документи, а са средства, които са реални и които ще влязат на територията на 

цялата селищна система. Сега ще кажа само някои от тях.  
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Предстои текущ ремонт на пътя Деляновци-Овча могила-Червена. Текущ ремонт. 

Ние го завършихме храма в Хаджидимитрово, че го няма кметът. Там отделихме       

25 000 лева. Прогнозният размер на всички проекти в момента, които са представени и 

предстоят да бъдат внесени в различни управляващи институции и органи, като искам 

да вметна, че тук не са сложени средствата, които са по първата интегрирана 

стратегия или по ПИРО-то. Те в момента са в процес на оценка. Ще ги обявим, когато 

бъдат одобрени и спечелени. И там е изключително сериозен финансовият ресурс. И 

сега ни предстои новата, втората стратегия, в която да вкараме всички образователни, 

социални, културни и всичко онова, което ни позволи програмата да вкараме.  

Проектите, които в момента входирахме и предстоят да бъдат входирани, това са 

„Възстановяване на Воденицата на Текир дере“; „Укрепване на подпорна стена между 

улица „Вихрен“; „Проект за възстановяване, рекреация и отдих в района на „МБАЛ 

Димитър Павлович“, квартал 66 на град Свищов – това е вече районът на старата 

болница. В момента е в Министерски съвет и предстои да бъде върнат на Общината. 

Веднага трябва да сме готови да превърнем това бунище в нещо красиво; 

„Реконструкция на водопреносна мрежа и възстановяване на настилката на 

„Плевенско шосе“, „Околчица“, „Струма“; „Основен ремонт, реконструкция на 

трибуни, благоустрояване на стадион „Академик“ – втори етап на проекта – 4 милиона 

и половина; „Основен ремонт, паркоустройство и благоустройство на местността 

„Паметниците“ и основен ремонт на улици на територията на град Свищов. Заявените 

средства, които сме насочили към различните ведомства и министерства, са в размер 

на 24 000 000. 

Проекти за населените места. Трите читалища, както Ви казах; изграждане на 

черпателен резервоар за село Българско Сливово – 50 кубика; проектиране и 

строителство, повишаване на енергийната ефективност на дома с деменция, 

читалището в Морава; читалището в Драгомирово; реконструкция на пътя село Овча 

могила-Драгомирово – 14 680 000; проектиране на ВиК-а в селата на територията на 

община Свищов – за 300 000 лева; основен ремонт на улиците в малките населени 

места – 2 000 000. Или сме заявили още 46 000 000 по различни проекти и различни 

програми и донори, откъдето можем да привлечем средства. 

Не е малко успехът, който постигнахме с Агенция пътна инфраструктура, с 

Министерство на регионалното развитие. Това е да издействаме ремонт на 

републиканския път Ореш-Свищов за близо 8 000 000 лева, ремонт на канал и 

водопровод – това, което Ви изчетох за под пристанището – за 400 000 лева до Калето 

до разклона. Вече е факт. Предстои завършващият етап на пътя за Царевец-Свищов. В 

момента проектират пътя Царевец-Совата-Павел, за да стане свързаност. И вече 

сложихме на масата картите за изграждане на скоростен път от входа на града откъм 

Ореш, преминаващ през Западната зона на града и отвеждането му. И отделно започна 

проектирането вече и проучванията за скоростен път Свищов-автомагистрала „Русе“.  

Това е по отношение на, което ни престои. И само, за да отново да потвърдя това, 

което казах. Момент само. Вчера излезе и анализът за реализацията и готовността и 

това, което общините са подготвили и работят с различни финансови инструменти. 

Само ще Ви покажа, няма да Ви показвам целия анализ, да видите осма страница. 

Община Свищов, малката общинка с кого се нарежда начело. Общини с най-голям 

брой проекти в изпълнение по НПВУ. Номер 8. Отгоре са Столична, Бургас, Пловдив, 
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Кюстендил, Шумен, Казанлък и Ботевград. Но искам да кажа едно уточнение. Вчера 

на срещата е станало въпрос, не е отчетен проектът, който реализираме на „Градево“. 

Това значи, че Казанлък, Ботевград и Свищов са с 27 стартирали … Не. Даже 

изпреварваме Ботевград. С Казанлък сме с 27  проекта по Националния план за 

възстановяване. Това е общината с най-голяма стойност на проекти в изпълнение на 

НПВУ. От 265 общини Община Свищов е на четвърто място. Благодаря за 

вниманието!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „А, сега да 

Ви чуя, колеги! Заповядайте, господин Нейков!“ 

Йордан Нейков – „Уважаеми господин Председател, уважаеми колеги общински 

съветници, уважаеми дами и господа кметове на населени места, представители на 

администрацията, скъпи граждани! Няма да скрия, доктор Кирилов, че изпитвам 

задоволство от това, което чух и съм научен, когато нещо е добре направено, да кажа 

поздравления и браво. 

Така че поздравления, доктор Генчев! Сега аз съм за пръв път общински 

съветник. Тук има общински съветници с много повече опит от мен, може и да ме 

опровергаят, но на мен ми се струва, че за пръв път чувам бюджетът на Общината да е 

балансиран, като са представени с много проекти и населените места, селата от 

общината. Така че адмирации за това и се надявам този дух и стил на работа да се 

запази в бъдещите бюджети на Община Свищов! Подкрепям това напълно.  

Сега, две неща искам да допълня. Смятам да подкрепя бюджета. Ще гласувам със 

„За“. Но да Ви кажа честно, съм научен на това да не се радвам, може би и аз като Вас 

предварително, предполагам ще се намери някой от общинските съветници в края на 

годината да попита и за една справка тези неща всъщност дали са постигнати, дали 

има забавения, всичко дали се случва и аз искам да чуя от доктор Генчев дали една 

такава справка, ако се намери общински съветник, който да го попита това нещо, дали 

ще бъде представена и депозирана в Общинския съвет в края на годината или 

началото на следващата. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Нейков! Само да Ви… вчера мисля, че Ви обясних или оня ден, 

че си има отчет за бюджета, който ще Ви отговори изцяло. А още повече, че Кметът 

дава и отчет на Програмата, която изпълнява. Други желаещи? Заповядай, господин 

Генчев! 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

благодаря на господин Нейков за изказването! Винаги съм го казвал, че винаги 

Община Свищов я разглеждам в едно цяло. И при проблем в град Свищов и в най-

малкото село, примерно Деляновци, Червена или където и да е, винаги сме реагирали 

отговорно и винаги сме търсили начини по всякакъв начин. Виждате, че започнаха 

вече да се разтварят проекти в населените места, да се облагородяват населените 

места и да търсим форми за тяхното развитие. В момента в населените места сме 

насочили абсолютно целия ресурс, защото по Мастър плана не могат да бъдат 

вкарвани населени места, села за инвестиции от европейско финансиране. Щом не 

могат да бъдат вкарани, това, което успяхме да вземем и мога да кажа, че … защо 

казвам, че в момента с „ВиК Йовковци“ работим изключително добре. Не мога да 

кажа за други общини, че работят така, както ние сме си създали тертип на работа, на 
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взаимно уважение, разбирателство и на споделена отговорност. „Дайте малко Вие, 

дайте малко ние!“ и накрая да постигнем желания ефект. Иначе само с вие, ние и да се 

дърпаме, да си пишем писма едни писма, няма как да се случи. Като видяхме и 

успяхме максимално да натикаме и то по настояване на … Колегите от 

администрацията знаят, че този проект, той беше защитен пред Европейската 

комисия. Тук одитиращият орган на абсолютно всеки един лев за вик-а сектор, когато 

ставаше въпрос, бяха на място на територията на всяка една от членовете, които ще 

участват в този проект. И ние трябваше да защитим всяка една улица, всеки един 

проект, всяка една инвестиция, която… защо е необходима, защо трябва да се направи 

и кое го налага. И мога да кажа, че Община Свищов се нарежда заедно с Велико 

Търново по отношение на инвестициите като общ бюджет. Вземаме толкова много 

средства по Мастър плана, че нали … съжалявам, но на колегите другите не им става 

добре. Но в крайна сметка максимално ние доказахме всяка една инвестиция да 

вземем колкото се може от Мастър плана. Когато виждаме…, че там вземахме… 

Свищов е вече с 95 % подменени водопроводи. Остават ни в момента… Ако 

забелязахте, ние с госпожа Вергилова си говорихме, нали с времето си спомням 

другаря Симеонов, „Малките улички, тесните улички.“. Ако ние не бяхме правили 

инвестиции в големите улици, сега щяхме да търсим за големите и нямаше да можем 

да стигнем никога до малките. Но в момента ние вече завършваме, защото ние вече 

влизаме в малките, в тесните, там, където никога досега не са успели да правят 

инвестиции. Другото, което е, в момента ние насочваме бюджета си и всичко онова, 

което може да инвестираме в населените места. Няма село вече, което да е без да не е 

направено. Единственото, което проблем е село Козловец, да докараме този 

гравитачен водопровод вече в село. Всички други населени места са с довеждаща 

инфраструктура вече до селото. Вътре, че имаме амортизирана мрежа, това е ясно. 

Най-важно е ние да докараме водоснабдяването вътре до границите. Там вече по-

лесно можем да работим, по-лесно… И това са сериозни инвестиции, които искат 

финансов ресурс. За в момента даже е изиграна поръчката, всичко е готово, в момента 

на подписването имаме уверението, че на няколко транша ще бъдат дадени. 

Приоритетно започваме със село Козловец, започваме със село Горна Студена, там, 

където в момента имаме сериозен проблем с водоснабдяване. В момента Овча могила 

е примерът. От няколко помпи в момента са изключени, защото прелива водата. А до 

вчера те не можеха да се захранят. Сега в момента остава около един километър 

възстановяване на този довеждащ водопровод от…, аз много местностите не ги помня, 

то станаха много местности, от Червенска бара, само с направата на този водопровод, 

смятайте за какво става на въпрос. Това е в момента бичът на малките населени места 

да обезпечим с вода. И където е обезпечено с вода и няма проблем, вече асфалтираме, 

налагаме да има добри условия. 

Върху сградния фонд забелязвате, че в бюджета, в поименния списък фигурира 

само заплащането на проекта на село Морава, за да е готов и той. Нали трите големи 

други читалища. За да можем да обновим целия сграден фонд. Предстои ни 

концепцията за териториално развитие вторият етап. Там да видим какви са условията 

и ще какво още можем да входираме. Всичко, което можем. Но ние вече за Свищов 

мога да кажа, че така на 80% сме преизпълнили плана и всичко каквото можем да 
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вкараме ще бъде за населените места. Защото най-важният и значим проект за Свищов 

това е изграждането на икономическата зона и на парка. Това са ни усилията.  

Не със задоволство, но мога да кажа от вчера информацията, която получихме, че 

два от договорите на кандидати по НПВУ по индустриалните зони са прекратени. Не 

знаем каква е причината, само разбрахме, че са прекратени. Дали, явно нещо не могат 

да изпълнят, не могат да се справят. Всяка сряда имаме мониторинг онлайн. Миналата 

седмица беше и на живо с управляващия орган за всички етапи в момента на 

строителството и как вървим с определените видове дейности. За всички са избрани 

изпълнители, всички работят, избрани са надзорите. Газта в момента се прокопава. В 

средата на май „ЕСО“ започва изграждането на двете подстанции, които са техен 

ангажимент за изграждането. АПИ отвориха вече поръчката за кръговите. Просто 

абсолютно всичко си върви в сроковете. Защото ние сме най-тежкият и най-труден 

проект, защото ние почваме от нулата, докато другите правят нещо, което или 

разширяват, или довършват, или е много по-лесно за изпълнение. Но ето, въпреки 

това, два от договорите са прекратени. Не знаем към момента каква е информацията. 

Но в системата ги има официално. Даже докторът ме бъзика, тази сутрин ми вика да 

вървя да взема излишъка на другите, където няма да го усвоят. Ами може и това да 

стане. Това е. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Благодаря 

Ви, г-н Генчев! Колеги, имате думата! Заповядайте, г-н Петков! Г-н Проданов след 

Вас, след г-н Петков! По реда на заявлението.“ 

Петко Петков – “Уважаеми господин Председател, уважаеми д-р Генчев,  

уважаеми кметове, уважаеми колеги! С рекордно големи суми като бюджет за тази 

година, смятам, че всичко, което е било по програма е похвално, всичко, което е 

можато да бъде усвоено, всичко, което може да се инвестира в нашия град сме 

помогнали и ние като опозиция. Важното е градът да върви напред. С многото 

проекти, обаче има и много отговорности, за които има някои притеснения. Надявам 

се, че с толкова много проекти всички ще си изпълнят ангажиментите и ще следи 

много добре за качеството, всичко да бъде направено в срокове, за да не се стига до 

неустойки да отпадат проекти и т.н. Аз вярвам, че това няма да се случи. И да не 

забравяме, че можем да се справим още по-добре за в бъдеще, за следващи бюджети, 

имаме по програма “Пиро“ още да се усвояват за басейни за младите хора и ред други 

неща, колкото можем. Важното е да направим всичко възможно за хората и за 

гражданите да стане Свищов едно по-добро място за живеене. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

“Благодаря, господин Петков! Господин Проданов заповядайте! Господин Николов 

след изказването на господин Проданов.“ 

Стефан Проданов – “Уважаеми господин председател, уважаеми колеги, 

господин кмете, кметове на населени места, уважаеми финансисти на Общината, 

гости, заместник-кметове и журналисти, наблюдаващи също граждани по онлайн 

излъчването! Аз да продължа, както каза господин Петков от ролята на опозицията. 

Наистина слушах много внимателно отчета на г-н Генчев, числата, статистика и т.н. и 

ролята, която ще имат ефектите от всички проекти, които се кандидатства. Наистина 

има много добри резултати, защото всички виждаме това е драстично рекорден 

бюджет на общината. Всяка година е по-голям бюджета, нали, но тази година 
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наистина виждаме много високи резултати като числа. Аз обаче имам едни леки 

притеснения, тъй като големите обеми пораждат и доста въпроси. Например 

основният въпрос – Какъв ще бъде ефектът? Да наистина сега има големи развития, 

виждаме тук наистина задоволство, еуфория, която след малко ще бъде продължена с 

ръкопляскания, овации на всички управляващи тук, в залата, но виждам данъчните 

тежести, които се увеличават, които наистина натискат местното население, бизнеса, 

да не забравяме местният бизнес. И естествено аз като човек от науката започвам с 

основния въпрос: Свищов статистически е най-бързо изчезващият град в България, 

статистически данни за намаляване на населението, драстично. Това ми е основният 

въпрос, така, който аз винаги искам да го отстоявам и затова съм тук като 

опозиционер на всички тези хубави решения, които ги изтъкнахте тук пред нас. 

Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Реплика. 

И аз. Заповядайте, г-н Генчев! След Вас.“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – “Уважаеми, г-н Председател! 

Благодаря за изказването на Проданов! Чакай, че се затрудних от въпроса.  

Статистически най-обезлюдяващият град, най-бързо, нали. Ами кажете какво да 

правим? Хайде! Нали има въпрос кажете какво трябва да направим, за да не стане?… 

Да, това ми е въпросът към Вас.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Господин 

Проданов, зададохте един въпрос, на който отговора частично може да го каже 

колегата до Вас – г-н Благов, както и Вашият брат. Две хиляди и седма година, когато 

бях за пръв път общински съветник в тази зала имаше доста, така да кажа, и 

преподаватели от Стопанска академия, знакови имена – господин Андрей Захариев, 

примерно казвам, Стоян Проданов, Радко Радков и ред други наистина имена. От 

тогава помня и нещо друго, че в община Свищов имаше регистрирани, колко господин 

Благов бяха студенти първи курс, първи, втори курс колко студента бяха 

регистрирани? Дванадесет бяха, но бяха регистрирани 6. А така, 6000. Така че към 

сегашната статистика ако прибавим тия 6000, които наистина са били регистрирани 

към оня момент едва ли ще бъдем най-бързо обезлюдяващата се община. Второто 

нещо, което искам да Ви кажа, това вече е в частност и към господин Кмета. Вчера 

съм го коментирал и с Цветелин Борисов. Наш колега, кмет на град Раковски, преди 

две-три години ..съжалявам, че …А, Любо, кмета е тук, на Ореш, на един турнир имах 

възможността да си поприказваме с него, казвал съм го и преди в тази зала, човекът 

каза: Докторе, аз сега ще строя училище. Викам как пък училище, що? Ами вика 

построих две детски градини, обаче децата, вика, растат трябва да ходят на училище. 

Ще дойде време, не могат да учат на две смени, трябва да имам училище, децата 

станаха много. И как станаха много бе, кмете, откъде стана? Ами, вика, 

индустриалната зона на град Пловдив, част от нея е разположена на община Раковски. 

Много млади семейства се върнаха от чужбина, дойдоха си с децата, направиха си 

други деца и се напълни. Та мисля, че това, което чухте преди малко като числа, дава 

основание да смятаме, че в нашия град ще се завръщат младите хора.“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – “Така! Дума, дума отваря, 

господин Проданов! Когато излезе човек на тази висока трибуна, нали, все пак трябва 

да даде и своите не може да хвърлиш в пространството нещо и да дадеш своите 
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аргументи кое, как и тъй. Аз задавам отново въпроса: Да дадете решение как и кое да 

се случи? Кое доведе до това? Кое доведе в годините назад Свищов, нали, да тръгне в 

тази посока? Кое доведе? Аз не смятам, че под мое ръководство и на всички онези 

разумни решения, които са взети, нали, Свищов върви към обезлюдяване и всичко 

останало. Всички, всички се радвахме на Академията и всички живеехме със 

Студентски град, живяхме със студентите, хубаво, беше хубаво и ще се радвам да 

стане отново хубаво. Но това не зависи само от един кмет на община, зависи от 

политиките, управлението на дадената, на даденото учреждение по отношение на 

Стопанска академия “Димитър Апостолов Ценов“. Това правеше града жив. Това 

правеше икономика, правеше бизнес и тогава нещата бяха весели, бяха хубави. Ма 

къде бяха тогава управата и съветниците да виждат, че има криза в Академията? И в 

един момент Академията тръгва да слиза надолу и с нея управата. Какво се случва? 

Защо не предприе мерки? Управата да намери форма да замести този буфер, който 

срина буквално града през последните няколко години. Разбирам, трудно беше. Но аз 

пак казвам и отговорно заставам зад думите си, че в първия си мандат от 2015 година 

аз ясно осъзнах какво е необходимо на този град. Че ние не създадем ли условия за 

развитие на бизнес, за развитие на среда за бизнеса, няма смисъл да съм тук. Не съм с 

желанието да бъда кмет. Но поех една линия и тя е на път да се случи. Съжалявам! 

Като опозиция, нали го подчертахте опозиция, опозиция. Ами дайте, дайте да спрем 

всичко това! Гласувайте да спрем всички проекти, гласувайте да спрем всичките 

изпълнения! Госпожо Кирова, какво ще доведе, понеже се задават много глупави 

въпроси,  какво ще доведе тази инвестиция, че “Димитър Благоев“ стана 

привлекателно, стана енергийно независимо, какво ще дойде това? Така. Какво ще 

доведе за детската градина? Когато 2015 година аз станах кмет, господин Проданов, 

имаше предложение за закриване на детска градина “Детски свят“, “Детски свят“ 

беше за закриване. Ние я оставихме тогава с една група, нали, да остане. В момента 

детска градина “Детски свят“ е със 120 деца. Защо решихме да инвестираме? Приех 

решението за училището в Ореш, нали, помагаме, колкото можем. Съдбата ще каже 

своето. Но дайте да не правим читалищата в селата, дайте да не инвестираме във 

водата, дайте да не инвестираме в пътната инфраструктура! Какво трябва да 

направим? Да спрем всичко това, защото то каква стойност ще донесе на населението? 

Това са просто… не знам, да се изкажете като опозиция! Да разбирам, боли, фактите 

болят. Аз това, което съм поел като ангажимент, че всички проекти, което съм подел 

като проекти в и тежестта, която нося заедно с моята администрация, защото това е 

всеобщ процес, че администрацията е натоварена на макс, за да изпълни всичко това. 

Защото ние позволим ли си да загубим, не случайно казах, ето община Шумен, това са 

областни градове, загубва проекта си по индустриалната зона. Каква е причината 

нямам представа. Но аз знам, че ние нямаме право на грешка, специално за 

индустриалната зона. Защото това ще даде икономическия тласък на Свищов. Колкото 

и да не ни се вярва. Създаваш условия, създаваш инвестиции. Не исках да го казвам, 

но ще ви кажа няколко неща. В момента, на 6 май пристига посланика на България от 

Турция негово превъзходителство Ангел Чолаков. Той не идва, защото, нали, Генчо 

Генчев му е много мил. Ама защото ние сме направили така той да дойде. А защо ще 

дойде? Ще разберете след това. Отворете на …до къде бях стигнал? Ще разберете 

след това. На 6 май, на национален празник, въпреки това посланик негово 
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превъзходителство Ангел Чолаков пристига. Преди известно време аз казах, аз 

екскурзии в чужбина не правя да си разхождам …е така, защото …на ден пристигат по 

10 покани, Италия, не знам къде си. Аз отивам там, където ще свършим работа и ще 

има нещо, което ще се случи и нещо, което е полезно за нашия град. Още тогава с 

нашето представяне пред турския бизнес ние предизвикахме интерес. Защо 

предизвикахме интерес? Защото сме привлекателни по няколко неща и как могат да 

гарантираме сигурността на техните инвеститори. В момента като дойде негово 

превъзходителство г-н Чолаков имаме организационна среща, на която предстои след 

това един много голям форум, в на която ще представя само и единствено “Дунавски 

индустриален парк“, няма други паркове, няма други. И не случайно, само колегите не 

могат да го намерят, на 8 трябва да присъствам, бях сюрпризиран в събота, момент 

само… Ето го и отговора на вашия въпрос. Не, не е моя номинация. Отворете 

заглавието!  Международен форум отличава индустриалното развитие на община 

Свищов. Дай надолу, дай надолу бе! Дай надолу бе! Така! Партньорите, от кого сме 

удостоени: двустранната търговска камара България-Румъния,  Българската-Търговско 

Промишлена Палата, Асоциацията на Индустриалния Капитал, Асоциацията на 

Лидерите в България, Германската Федерална Асоциация на средния бизнес, 

Македонско-Българската Стопанска Камара, Българо-Турската Търговско-

Индустриална Камара, Българо-Китайската Търговско-промишлена Палата, 

Международният Институт за Сигурност и Сътрудничество и други. Благодаря ти за 

вниманието!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Г-н 

Николов!“ 

Валери Николов – “Господин Председател, г-н Кмете, кметове, колеги! И аз 

искам да кажа няколко неща. За пръв път виждам такъв бюджет последните 25 

години. Под една или друга форма съм свързан с общинската дейност. Наистина 

според мен, за да се стигне до тука причини са три. 

Първата е работата на Кмета, неговата борбеност. 

На второ място общинска администрация и отличната ѝ работа. 

И не на последно място нашата работа като общински съветници, които 

подкрепяме тези инвестиционни намерения и капиталови разходи. 

Аз винаги при мене има една традиция последните години преди бюджета да се 

срещам с г-н Кирчев, който много уважавам. Нали, в един разговор по политиките 

така да чуя и от него по в между нас двамата по-задълбочено за бюджета. Така че 

капиталовите разходи ги чухме. Има ли някой от нас който е против това да се случи в 

населените места, читалища, водопроводи? Как ще отидем след три години пак на 

избори пред тези хора, ако не подкрепим този бюджет? Затова искам да ви кажа, 

уважаеми колеги, и съм го казвал много пъти –  Тука в Общинския съвет Свищов не 

трябва да говорим за управляващи и опозиция. На кого сме опозиция? На хората, 

които са на избрали? Няма такива работи. Ние трябва да работим за хората, да 

подкрепяме всичко, което зависи от нас, а бюджетът е най-важното нещо, което ние 

приемаме. Който се определя като опозиция, според мене трябва да представи 

алтернативен бюджет. Минаха комисиите, нямаше никакви предложения. Имаше 

няколко въпроса, на които г-н Кметът отговори сега. Тези, които ще гласуват 

“Въздържал се“ все едно не ги интересува нищо за този град. Затова ви предлагам да 
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подкрепим всички този бюджет, както се обединихме около бизнес-парка. Нали това, 

което се случи за парка всички са обединихме, това е бъдещето на Свищов. Нека се 

обединим и около този бюджет, защото всички казваме, че досега не е имало такъв и 

всички знаем, че трябва да го подкрепим. Предлагам ви да не говорим за опозиция. 

Никой не може да бъде опозиция в Общинския съвет. Всички трябва да сме заедно и 

да подкрепяме добрите идеи. И ще кажа в заключение за това, което, нали, водих 

разговор с г-н Кирчев – направление “Образование“ продължават да се случват 

нещата, училища, детски градини, условията за децата всичко се надгражда. Може би 

ние имаме не само в областта, и в България едни от най-добрите училища и детски 

градини. Второ – социалните дейности. Само преди няколко дена се откри първа 

копка на бившата детска градина на улица “Градево“, но за съжаление само аз бях там 

от общинските съветници. Социални дейности, които се надграждат всяка една година 

и в тази област Община Свищов е водеща в цяла България, социалните дейности. 

Спорта, там, където продължавам да се занимавам с това нещо. Запазваме средствата, 

увеличаваме нещата, където има възможност. Така че, уважаеми колеги, аз това исках 

да поделя пред Вас и Ви призовавам днес да е последния ден, в който говорим за 

опозиция и за управляващи. Ние сме в този град избрани от хората и всички сме, 

трябва да бъдем в техен интерес и нашите гласувания. Затова Ви призовавам да 

подкрепим бюджета и да вървим напред. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

“Благодаря, г-н Николов! Г-жа Добрева, заповядайте!“ 

Сенка Добрева – Кмет на Кметство Вардим – “Уважаеми господин Председател, 

уважаеми господин Генчев, уважаеми общински съветници, колеги кметове, 

общинска администрация, представителите! Искам така да взема думата с една ясна 

цел. Вижда се, че в общината се работи. Вижда се, че селата не се делят от града. 

Направи се много, както за образованието, така и за социалната политика, така и за 

инфраструктурата. Аз виждам в моето село как нещата се променят, каква визия доби 

централният площад след ремонта на читалището, каква визия добиват улиците след 

асфалтирането. Разбира се има още много какво да се надгражда. Години наред нищо 

не се е правило. В моето село не беше полаган асфалт от 40 години и не само в моето 

село. Може би във всички населени места и в града. В детските градини условията са 

перфектни, дори в моето населено място, където децата наистина са малко на брой, 

условията са много добри. Нека да гласуваме този бюджет! Работи се за …работим за 

хората. То се вижда няма какво да си кривим душите. Вижда се. Нека да го гласуваме! 

И нека да си пожелаем занапред да имаме още по-големи бюджети! Нека да си 

пожелаем да се случи индустриалния парк, да има икономика, да се раждат повече 

деца, нещата ще придобият друга визия. Искам да благодаря на господин Кирчев и 

екипа за усилията, които полагат, за да се случи, за да го има този бюджет, защото без 

тях ние няма как да работим. Да благодаря на г-н Генчев за борбеността! Да 

благодаря, че наистина, казва че ВиК, общината, ние като кметове работим заедно. 

Ето във Вардим искам да се похваля, нали, че заедно като работим община, кметство, 

ВиК изградихме една чешма, която ще остане напред за идните поколения. Всеки 

може да дойде, да я види. Така нещата ще се случват. Винаги може да се намери кусур 

за нещо, винаги. Нека да бъдем единни, да работим за хората и Ви призовавам да 

гласуваме бюджета!“ 
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Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

“Благодаря, госпожо Добрева! Господин Генчев, заповядайте! След Вас съм аз. Аз съм 

изказване.“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – “Г-н Председател само да направя 

последното си изказване – експозе. Достатъчно бях обоснован и се изказах. Хващам се 

от думите на господин Николов, на госпожа Добрева. Уважаеми колеги, камъка си 

тежи на мястото. Призовавам ви наистина да подкрепиме бюджета, да покажем за 

пореден път единство пред държавата, пред нашите съграждани, че милеем за този 

град! Не може да си представите. Всеки ден съм с хората, всеки ден съм по обектите.  

Пак Ви казвам – гарантирам, че няма обект или контролът от наша страна да бъде 

занижен. Напротив. Колегите ми, всички сме на терен. За да може наистина се 

получат едни устойчиви проекти за бъдещето. Това, което се случва сме 

удовлетворени. Не може да усетите, може би някои от Вас, или там, които са 

участници в процеса на интервенции, там където се прави, каква радост, какво 

удовлетворение. Знаете по Националния план за санирането на блоковете. Хората не 

вярваха, хората бяха отчаяни. Казват четири години чакахме, три години, пет години. 

Ние имаме паспорт, нямаме паспорт. Мога да кажа, че и за втората мярка в момента 

ме притискат, нали, да не участваме, защото се оказа, че само ние имаме готовност, но 

ние ще си обявим процедурите и ще си чакаме, защото хората положиха усилие, 

когато ги убеждавахме да участваме. Това че имаше политически … политическата 

ситуация в страната не беше добра, каквото можем максимално да се доближим до 

хората. Защото тези инвестиции, особено в санирането на блоковете, са пряка 

инвестиция върху населението. И Ви казвам, че със такова спокойствие, с такава 

радост и удовлетворение приемат всичко, което се случва. 

Винаги съм бил последователен в действията си в политика. Това, което съм 

казвал преди 15 години, това, което съм казал следващия мандат, което и този, че 

вървим последователно, уверено нашият град отново да заеме онова място, което му 

подобава, което е било и аз вярвам, че ще бъде. Но то няма как да се случи сам. 

Наистина използвам възможността да благодаря на колегите си, администрацията, на 

моите заместник-кметове – г-жа Димитрова, която е изключително ангажирана към, 

особено към сектор “Образование“ и сектора на социалните дейности. Защото тези 

три резидентни услуги, вие не знаете, когато трябваше да решаваме областната карта 

къде и как да бъдат ситуирани, кой, колко услуги да вземе на територията на своята 

община, повярвайте ми, че нейната роля и моето участие беше изключително активно 

няколко подред заседания. Защото всяка община и то не е община, то беше на Северен 

централен регион, дърпаше да има резидентна грижа за това, резидентна грижа за 

другото, да имат тези видове услуги. Ние успяхме да докажем, защото по всички 

проверки и по всички индикатори Община Свищов ако беше в годините назад не 

добре да стои като управление на тези социални услуги може би щяха да ни бъдат 

отказани и те щяха да бъдат ситуирани на друго място. “Младежкият център“, 

спомняте си тук се веяха едни листи, атакуваха се доктори, по адвокати ходихме, по 

съдилища ходихме, да не се случи на територията на Свищов. Там се бихме Горна 

Оряховица и Свищов да има, кой да спечели проекта. Е това са хубавите неща. Защото 

в момента портфолиото, което подготвяме за участието ни в Турция инвеститорите се 

интересуват за техни близки и всичко останало когато дойдат какво има тук. Те искат 
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да има образование, да има детски градини, да има социални услуги, да има това, да 

има онова, всичко да има. Да има всичко, което е необходимо. Ако примерно той 

дойде тук да живее, да работи със семейството си да получава качествено 

образование. Когато дойде в един очукани и немодернизирани сгради или всичко 

останало, на предната сесия или в комисията, не помня къде вече говорихме по тази 

тема, че имаме няколко семейства, които се изместиха от съседни общини само заради 

това, че социалните услуги на територията на Свищов са изключително на високо 

ниво. Имат проблем с децата си. Посещаваха ги всеки ден на дълги разстояния и най-

накрая решиха да се изместят. 

Мога да кажа, че и бизнес пазара и средата се подобрява в Свищов. Ролята на 

“Център Европа“ в момента целият екип, който работи вътре, с може би 28 различни 

по видове дейности и бизнес подготвя различни проектни предложения на бизнес в 

Свищов. Това че ние не сме ги алармирали, че ние не го тръбим, всеки ден там 

пристигат различни видове хора, които имат бизнес услуги и всичко останало и 

всичко онова, което имат като възможност община Свищов да им подпомогне и да им 

подаде ръка да направят своето проектно предложение, за да подобрят своята 

инвестиция и го правят. Много са тези фирми, включително и за индустриалния парк. 

Много пъти се задава въпроса: Ама защо само чуждия? Не, напротив. И с местния 

бизнес се разговаря по отношение на въпросите дали искат да инвестират в Свищов и 

те ще бъдат с приоритети, с предимство. Един такъв пример, мога да кажа спокойно, е 

г-н Флорев на “Фаво“ ЕООД, Любо Флорев, който в момента работиме тясно по 

отношение на неговата инвестиция и неговото разширяване. Защото това, което чухте 

в експозето си, че нашата индустриална зона ще бъде първата индустриална зона с 

научно-изследователска лаборатория, която ще може да сертифицира продукцията и 

производството за европейския съюз. В момента няма такава индустриална зона в 

България. Ние в момента заедно с Русенския университет, изключително активно 

участие, за което ги поздравявам, сегашната ректорка, която я избраха, доцент 

Атанасова, вие не може да си представите каква оборудване, каква техника ни 

насочиха за сертифициране на производството. Единият, от най-големите проблеми на 

производителите на стоки е когато те трябва да намерят да сертифицират продуктът, с 

който да го произведат и да го изнесат в Европейския съюз. Е затова ние търсим 

възможност по всякакъв начин нашата зона да стане притегателна и да е конкурентна. 

Неслучайно, неслучайно искаме още терени да придобие община Свищов от 

отпаднала необходимост. В момента върви процедурата за местността “Погребите“, 

която е така също на входа на града, която е извън границите на зоната, която да я 

присъединим към индустриалната зона. Защото така както беше в Севлиево с един 

“Идеал стандарт“, в момента нямат място къде да настанят инвеститори. И ние трябва 

да сме готови, защото тези 250 декара, защото другата е обществена част, те ще се 

напълнят. Дали с един или с двама, това вече ще го реши, това какво ще дойде като 

инвеститори какви условия ще предложи. Може и само един да бъде ситуиран на 

цялата зона. Важното е добавената стойност, която ще остане за нашия град. Но ние 

трябва да сме готови да разширяваме, да разширяваме и да търсим нови 

предизвикателства и нови възможности, с които наистина градът ни да стане 

привлекателен. Мога да Ви кажа със 100% увереност, нали, единият от … как се 

казваха тия на недвижими имоти? Брокерите. Ами откакто започна изграждането на 
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строителните, на индустриалната зона, той каза: Човек какво става, вика, всички 

продажби се спряха, всички се обадиха от Америка, от София, от тука, от там си 

оттеглиха продажбите на жилищата. Хайде, вика, ще ме оставите без хляб. Защо 

според Вас запряха? Защото искат да видят за какво става въпрос. Не искат да 

продават на безценица. Има ръст на покачване на цените. А по отношение на 

данъчната тежест, данъчната тежест, пак казвам, единствената, единствената, 

единственото това, което наложи по отношение на данъци за такса смет е новата 

конюнктура, която се изисква. 

И другото, което важно да стане ясно, че Община Свищов няма сериозен 

приходоизточник, с което да дотира, да дофинансира или всичко останало. Чухте на 

базата на толкова много цифри каква ни е капиталовата програма от бюджетните 

средства, от държавната делегирана дейност, които ще пристигнат – два милиона и 

600. Какво да направя с тях? Ще направим една улица, ще пляскаме ръце. Винаги съм 

гледал от малкото да видим какво можем да направим, за да вземем пет пъти повече. 

Да инвестираме в проекти, инвестирах в проекти и не съжалявам. Защото, когато 

бяхме готови, ние бяхме първи и първи по право и първи ще вземем. И в момента и с 

Националната програма и по НПВУ вървим успешно, докато други колеги и други 

общини се затрудняват, отказват да подписват договори и по Националния план по 

възстановяване, защото не  могат да смогнат. Аз съм убеден че по санирането на 

жилищата ще бъдат подписани не повече или изпълнени до края на март месец, това 

което е изискването на НПВУ, не повече от 300 блока. Защото колеги още нямат 

обявени обществени поръчки. Всеки, през седмица сме на форуми и се събираме, 

виждаме за какво за какво става въпрос. Че колегите са отчаяни, че са забавени при 

тях нещата, че са процедури. Само едно обжалване на процедурата три месеца за 

избор на изпълнител лишава програмата от достъп до нея и приключва филма. Затова 

благодаря на цялата администрация, благодаря на колегите си заместник-кметове, на 

отдел финанси за това, че наистина г-н Кирчев прецизно прецизираме всяка една 

стотинка как и по какъв начин да бъде похарчена, за да може наистина, по никакъв 

начин да не се усети колебание или намаляне за сметка на нещо друго. А напротив 

изискванията към нас като администрация отговорностите стават все по-големи, нали, 

ресурсът е един и ние трябва да търсим възможности. Много пъти съм го казал, ще 

търсим възможности, защото според мен този филм на Европейския съюз, с това 

финансиране, ще приключи. Каквото можем да вземем, сега е моментът и ако ние 

проспим този момент, от тук нататък вече наистина ще се радваме на направеното. И 

тогава ще казваме: Ей, добре, че го направихме. 

Знам. Необходим е басейнът, необходимо е всичко, поет е ангажимент за  него, 

ако прочетохте възстановителен уелнес център, нали, това си е чисто басейн с вътре с 

различни в индустриалната зона. Това е в обществената част, която ще бъде 

ситуирана. Не случайно минералната вода я вкарахме като елемент в индустриалната 

зона. Защото един път може да я предложим за отопление или за нещо необходимо в 

производство на даден инвеститор, друго да я ползва общината до това, отделно да я 

ползва болницата, отделно да я ползва Стопанска академия. Затова се обръщам към 

апел към всички, както каза и господин Николов: Дайте сега е моментът да вървим 

напред, защото загубим ли в момента, това което имаме и загубим ли този ресурс, 

трудно можем да наваксаме и да, и да вървим напред. Нека, в името на нашите 
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съграждани, вчера, нали, с един съветник от опозицията, не искам да споменавам 

имена, нали, казах: Сложи си ръка на сърцето и прецени правилно или неправилно! Не 

е да са политическите, нали, защото като сте опозиция, тогава защо ще приемете, 

господин Проданов, еврото с ГЕРБ? Значи сте “За“ еврото, но сте “Против“ всичко 

хубаво, онова, което се случва? Затова още един път Ви призовавам подкрепете 

бюджета, да вървим напред за успешното развитие на Община Свищов! Благодаря 

Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

“Благодаря, г-н Генчев! Дойде и моят ред. 

Уважаеми колеги общински съветници, уважаеми кметове на кметства! Важно 

решение. Чухме различни мнения, от различните политически групи, представляващи 

общинския съвет, така че в крайна сметка вече в моето съзнание се, така, оформи кой 

ще подкрепи и кой няма да подкрепи бюджета на днешното наше заседание. За 

съжаление това, което се, миналата година беше като че ли пак същото се очертава. 

Колегите от “Продължаваме промяната“ нещо като че ли не са толкова склонни да 

подкрепят бюджета и затова се връщам към 23-та година предизборната кампания 

приключи тя и ние казахме така: опозиция сме. Да де, ама тези решения, които преди 

малко ги изчете господин Генчев като проекти, Вие като опозиция ги гласувахте “За“. 

И когато вече са реалност и са факт на финалната права, реализират се и се включват в 

бюджета, защото няма къде на друго място да отидат – ние няма да ги подкрепим. Що 

бе? Че ние сме ги гласували до оня ден! Какъв е проблема днеска? Или си оставаме на 

етапа предизборна кампания, господин Проданов, ще купуваме чушки от село Морава 

да храним детските градини и си останахме на това ниво. Защо? Дайте развиване, 

еволюция! Или господин Николов, госпожа Добрева преди малко се изказа, каза 

подкрепете, няма да подкрепиш 578 000 лв. за село Вардим да се асфалтира улицата 

ли? И вдругиден ще се изправиш на площада да понесеш венец! Г-н Николов, чухте 

ли ги преди малко? Ако това, което смятате, че не е реално едва ли щеше да бъде 

изнесено пред Вас. И Вашето мнение, как да кажа, Вашата мнителност не е 

оправдание да се криете зад Вашето политическо глупаво решение. Господин 

Михайлов, ми 697 000 лв. са за Ореш, 697 хиляди плюс водопровод, плюс и ние 

днеска ще застанем “Против“. Направете го, ще ме улесните много. Защото аз като 

Ваш политически конкурент, в цялата предизборна кампания, която ще предстои дали 

ще бъде тази година, догодина или по догодина, аз ще имам основанията, с които да 

Ви упреквам във Вашите решения. Колеги, виждате че постигаме нещо с общи 

усилия. Ами 18 милиона е това за селата само, 2007 година на господин Благов 

бюджетът му беше 17 милиона. Ние днеска имаме 18 милиона и искаме да се 

развиваме. Ами ще се развиваме. Който може, госпожа Добрева каза, повече и повече. 

Ами като можем, хората като виждат, че се справяме ще дадат повече, но това трябва 

ние да бъдем наистина хора, които да подкрепяме нещата. В случая при такава 

мащабна строителна дейност, инвестиционна дейност и ние в момента да кажем 

“Против“ или “Въздържал се“, на кого какво доказваме? На мене като Председател на 

Общинския съвет, на Кмета като Кмет? Не, вие доказвате на свищовската 

общественост, че не сте готови във формата да бъдете добри управленци. Защото 

трябва да можете, наистина, когато се касае за всички нас, да бъдем единни.  Не се 

касае само за мен, само за … Господин Нейков, виждам, че предния път сте бил 
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“Въздържал се“, но днеска заявихте, че ще бъдете, ще подкрепите бюджета. 

Приветствам Вашето, наистина смело решение! Надявам се, че наистина сте оценили, 

това което се е случило. А колкото до контрола, кой беше за контрола? А, Петко, 

Петко Петков. Господин Петков, има един гражданин в нашата община, който 

извършва абсолютен строителен надзор денонощно, той е на последната маса на 

другата редица. Да, да, там до вратата. Правилно. Благодаря Ви!“  

Гален Бернардов – Зам.-председател на Общински съвет – Свищов – “Благодаря, 

д-р Кирилов!“ 

 Емял Исмаилова – Зам.-председател на Общински съвет – Свищов – “Г-н Благов 

за изказване!“ 

Станислав Благов – “Уважаеми г-н Председател, г-н Кмете, уважаеми колеги 

общински съветници, кметове на населени места, представители на общинската 

администрация, финансисти, важната Ви роля за подготовка на този сериозен 

документ, колеги, гости на настоящата сесия на Общинския съвет, най-важната за 

годината и скъпи съграждани. Много силно впечатление ми направи Вашето 

изказване, г-н Председател, защото то беше плод не толкова на рационалност, а една 

нескрита емоционалност от задоволството, което се поражда от представения бюджет 

на Община Свищов за 25 година. И то е съвсем естествено. Г-н Проданов толкова 

коректно каза – драстично увеличение на бюджета, 270 или 231 милиона лева за 

капиталови вложения за инвестиционна програма. Това наистина е много сериозно 

нещо и това беше нещо, което трябваше да бъде оценено от лидера на опозицията, 

както той се изразява. Той не се изразява опозиция по отношение на гражданите на 

общината като цяло, а опозиция на Общинския съвет, който по своята същност, 

извинете ме е политически орган и е нормално във всяка една демокрация да 

съществуват алтернативни мнения. Господин Председател, господа кметове, в крайна 

сметка този бюджет, който се представя, освен средства от европейските програми, от 

структурните фондове на Европейския съюз, които по своята същност са 

алтернативни спрямо бюджета и ние много им се радваме и сме много доволни от 

това. Самият факт, че избра България да се присъедини в по-добрата част на света – 

Европейският съюз, където могат да бъдат доведени тези средства е изключително 

важно и в момента ние берем плодовете. Не мога да не отбележа и нещо друго, което 

пак в духа на коректността и в никакъв случай язвителност по отношение на логиката 

на днешната сесия. Община Свищов винаги е била водеща, сравнена и съпоставена с 

която и да е друга община от 264-те тогава, сега 265-те общини. Надявам се и всички 

ние като общински съветници, било определящи се като опозиция или като 

управляващи, всички заедно ще се радваме, ако това нещо продължи като тенденция и 

в бъдеще. Има няколко аспекта, обаче, които силно смущават. Пак казвам, с 

добронамереност коментирам всичките тези процеси. Първият: Знаете ли колко са 

общите, господин Кирчев, местни приходи? Вие прекрасно го знаете, не го казвам 

като провокация. Местни приходоизточници, колко са общо средствата? Някъде около 

13 милиона са. Поне това, което гледахме. Половината от тях са от Такса смет. Нали 

разбираме, че ако тези алтернативни източници на финансиране каквито са 

европейските структури фондове престанат, както господин Кметът каза “те в един 

момент няма да бъдат вечни“ ние ще разчитаме единствено и само на собствените 

приходи. Най-устойчивият собствен приходоизточник, в която и да е община, не само 
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в България, в света е местните данъчни приходи. Какво направихме ние в община 

Свищов? Ние увеличихме местните данъци с много голям размер, а да не коментираме 

100%-то увеличение на таксата смет. Една дейност, която съм имал повод и друг път 

да го коментираме и с управляващите в общинската администрация и с 

управляващите от общинския съвет, че ние имаме дейност “Чистота“ по възможно 

най-оптималният начин организирана, тоест най-ефективно, от цяла България, от 265 

общини. Беше ли нужно увеличаването на 100% данък, Такса смет, извинявам се!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Ама това 

не е вярно, господин Благов!“ 

 Станислав Благов – “Шестдесет процента беше тази година.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “А 100 

къде отидоха?“ 

 Станислав Благов – “Добре, 60%.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Даже  

42%.“ 

 Станислав Благов – “И миналата година. Консолидираме за две години, 

извинявам се, не бях точен, простете ми господин Председател!  За две години.  Така 

или иначе тази такса е увеличена и размера на местните приходоизточници е основно 

от такса смет. Вие бяхте така достатъчно прецизен да кажете как може да приемаме 

всички онези решения и сега да бъдем против? Естествено е. Винаги, когато е 

необходимо ние ще подкрепяме решенията било то за създаване на бизнес 

пространства, било то за даване възможност някой да прояви инициатива за развитие 

на бизнес, но тогава, когато се отнася за тези въпроси, свързани с нелогично 

бюджетиране в този аспект, в който аз споменах в моето си изказване, няма как да 

подкрепим, няма как да подкрепим приемането на бюджета в частта, което вече сме 

отказали. Така че, струва ми се, не бива да бъдете язвителни, не бива да бъдете, така, 

достатъчно чувствителни към това, че някой ще изрази различно мнение. Ние много 

се надяваме този вот, който Вие го имате и който Вие сте го спечелили, господин 

Председателю, вие сте може би рекорден Председател на Общински съвет в три 

мандата, нямам спомен дали има друг Председател на Общински съвет в Свищов, 

който да е бил 3 мандата Председател на Общински съвет. Надявам се, ако тази 

политика е правилна, Вие ще бъдете избрани за 4-ти и за 5, ако това нещо се приема от 

обществото. Не се сърдите, обаче ние сме различно като мислене от Вас. И това е 

нормално и трябва да се приеме различието в мисленето. Тази язвителност, която Вие 

проявявате и този укор, който Вие се нахвърляте, примерно към господин Проданов 

или към всеки друг, който прояви различно мислене, не е удачна. Между впрочем 

това, което ми прави впечатление, не мога да не се изразя, тука 70-80% от кметовете 

на населени места работиха с нашия мандат и по същия начин имаше изказване, както 

Вие, г-н Председател много пъти сте казвали – Нека да приемем бюджета! Ми не сме 

го приемали всички заедно. Нормално е, не сме се сърдили. Логично сме обяснявали. 

Опитвали сме се. Между впрочем голяма част и от общинската администрация също 

продължава да работи, тя работи за своя хляб, простете ме, работи за своята 

реализация като професионалисти, работи като граждани на Свищов, като гражданин 

на Свищов да се … Надявам се да продължи по същия начин и още по-добре. А що се 

отнася, искам да кажа няколко неща, които са много важни: За инвестиционната 
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програма – адмирации. Привличането на тези средства от европейските фондове е 

подготвено, направено, нагласено. Доста работа, убеден съм, много работа е била 

необходима и е свършена от администрацията, солидарността от кметовете на 

населени места като съществена териториална единица в една община заедно с 

общинската администрация, отделните дирекции в общинската администрация, 

администрации към това отношение! Приемете обаче обстоятелството, че ние сме 

различни като мислене, различни като поведение. Тук не коментирам дори и 

политическата принадлежност. Не съм убеден, господин Председател, че част от 

общинските съветници няма да подкрепят бюджета. Ние не сме някакви цербери да 

кажем … нашите хора са свободни хора, свободни личности, със свое мнение и никой 

няма да дири сметка на другия защо е гласувал “Против“ или защо е гласувал “За“. 

Това е воля, това е свобода и тази свобода е в крайна сметка в основата и на 

демокрацията. Тя ни прави по-велики. Благодаря Ви! Желая успех! Сигурен съм, че 

бюджетът ще бъде приет, ще бъде приет с мнозинството от общинския съвет, тези, 

които са с убеждение, че този общински бюджет ще бъде за доброто на всички 

граждани на Община Свищов. За съжаление моето мнение не е такова! Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

“Благодаря, г-н Благов! Господин Генчев, Вие сте! След Вас съм аз, втора реплика.“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Господин Председател, обещах 

да не излизам повече. Но така отново провокира моето така любопитство. Господин 

Благов, имате една много голяма способност, аз съм я признал в годините, тънко, 

лекичко да манипулирате. В това сте изключителен. В началото така манипулирахте 

мен и петнадесетте кметства и няма да забравя колко пъти сме викани в кабинета, има 

колеги, които са работили заедно, „Кой ще стане от Вас да се изкаже за бюджета? 

Някой да стане да се изкаже за бюджета!“. И да, ставахме чинно, стройно тука. Защото 

трябва да се изкажем, защото после… Този Ви маниер на леката манипулация го 

владеете изключително добре. Понеже няма какво друго по бюджета да се каже, няма 

как да се отрекат инвестиции и всичко останало привлечено, дайте да се хванем за 

тънкия момент. 

Аз задавам отново и към Вас въпроса. Защо се стигна дотук, приходната част на 

Община Свищов да е в този размер? Защо казвам и винаги ще го казвам, бързаме да 

наваксаме каквото можем да вземем, защото ние нямаме приходна част. Вие ако 

казвате на тези нищожни приходи, които ние събираме по 4-5 милиона лева и те 

отиват за дофинансиране на държавната дейност, където не можем остатъците да…, 

да можем да дофинансираме „Образование“, „Социални дейности“, „Патронаж“ и 

всичко останало. Защо се стигна дотук?! Аз отговорът го знам, но излезте и го кажете, 

и без тези манипулации. Ама така, заобиколно оттука, оттам. Стигна се до там за 

безконтролното разпродаване на община Свищов. Безконтролното разпродаване. 

Примери. 

Защо стадиона, ми зададоха въпроса отзад от журналистите, „Защо стадионът 

сега влиза?“. Задайте въпроса! Защо Стадионът влиза? Защо Стадионът излезе? Защо 

не почна Стадионът с инвестиционната програма за спорта? Давате ли си сметка 

защо?! Кой ни е съсед?! Съсобственик. Кой ни е съсед?! Къде е ПУП-ът?! Кой ПУП 

къде навлезе? Кой продаде част от Стадиона? Защо ми върнаха проекта?! Защо 

Стадионът не се реновира в момента?! Заради ПУП-а, който ние не можем да оправим 
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със съседа ни Йон Николае. Двадесет и пет години! Перфектен съм, разбира се. Защо 

не може да тръгне?! Така. 

В момента площада. И там същата работа. Примери да давам ли? Разбирате ли? 

Затова нямаме собствени приходи. Досега да сте видели разпоредителна сделка в 

декари, да сме предложили тук на общински съвет? Освен хора, които си закупуват 

местата. Хора, които години наред са си припознали собствеността. Разпродавахте. 

Връщам се отново.  

Марине, помниш ли, господин Крачунов, някой от Вас досега за толкова години, 

събрах ли Ви да Ви кажа „Излезте някой да се изкаже!“? Никога не съм Ви карал. Кой 

както го чувства със сърцето си. Няма да го кажа „Излезте, изкажете се да ме 

защитите!“. От кого да ме защитавате? Никога не съм ги карал колегите „Излизайте, 

давайте позиции, всичко, тъй да ме застанете!“. Спомням си ги старите времена, какви 

бяха. Да, най-дълго. Дай боже да бъде още един мандат! Пожелавам му го. Ако 

работим в същия дух в интерес на хората, не един, ами тук ще го пенсионираме 

доктор Кирилов. Ами то затова хората смениха, защото се нагледахме на манипулации 

в годините назад, на сделки. То не бяха сметища, то не бяха горе гори, то не бяха 

заменки, то не бяха еди какво си. Разбирате ли?!  

Ами тук в момента това, което правим отново за бизнеса с гребна база. Може би 

сте запознат? А, не сте ли запознат? Че гребна база е продадена на „Силоза“, на Йон 

Николае и Община Свищов? Чакай, остави „Совата“! „Совата“ тя е наред, като ще 

връщаме, да връщаме! Гребна база не сте я продали? Не знаете за нея? Не помните! 

Има документи. Така. В момента гребна база, имотите, които са до индустриалната 

зона, дайте да отваряме вече кутията на Пандора. Нека да се знае. Стига вече да 

излизаме тук и да говорим, и да се хванем за данъка. Ще стигнем и до данъкът защо 

стана такъв. Аз ще искам да чуя защо се стигна дотук. Защото новият сюрприз за 

данъка такса смет, преди няколко дни дойде писмото от оператора, че иска да вдига 

цената на работата в депото. Ето отново сме подложени на натиск да плащаме за 

отпадъците. Ние искаме да намаляме, той видя, че почна да намаля Община Свищов и 

„Дайте да вдигаме, защото не ми стигат парите!“. Отново заложник в собствения си 

двор. Имотът, примерно просто така по чертеж, имотът продаден в горната част на 

Йон Николае, средната част продадена на господин Дачев и отдолу остава имотът на 

Община Свищов към Дунава. Да, но на господата Йон Николае и на господин Дачев 

им трябва излаз на Дунава. Как да стигнат? Трябва да минат през нашето. Окей. Какво 

ще правите? Единият ще прави пристанищна инфраструктура, другият иска да си 

мести ферибота. Не ще да бъде на това място, иска да дойде до индустриалната зона. 

Да, няма да попреча. Добра инвестиция. Разделяме имота на три, всеки да има излаз 

към Дунава. Само че, моето условие беше към господин Николае и си остава такова и 

стоя зад думите си „Или даряваш отново и връщаш имота на Стадиона, който го 

придоби преди 20 години, иначе няма да вземеш излаз на Дунава!“. Връщам си имота, 

господин Благов! Заложник ставам, но не да им дам толкова лесно разпределение на 

имот, защото те искат златната среда, те искат Дунава, те искат излаз. Не съм против, 

но искам да върне целостта на Стадиона.  

Така. „Совата“ – най-добрият приходоизточник, с който Общината, много пъти 

съм го казвал, „златната кокошка“ на Община Свищов, комасирана 10 хиляди декара 
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земя, с рента. Щяха да влизат хиляди левове, милиони, ренти и наеми, с които ние 

щяхме без държавната капиталова, да си правим собствена капиталова програма.  

Господин Крачунов, аз също си спомням, обяви едни лозя. „Продавайте, 

продавайте! Продавайте да влиза пара в бюджета!“. Ами ето продавахме, продавахме 

и то свърши. То и сега има. Има още малко. И аз ако реша, давайте да продаваме на 

този или оня и в крайна сметка като дойде следващият след мен, той какво ще има да 

продаде. Той не да продаде, то няма да дойде приход в тази община повече. И тогава 

вече ще видите за какво става въпрос за данъчната тежест.  

Защо се стигна до високата Такса смет? Аз пак казвам, нека да сметнем, нека да 

видим, да не бързаме да говорим. Но това, което се изисква от 26-та, това няма как да 

стане с местните приходи и с това, което имаме. Защото това значи да лишим всичко 

онова, което преди малко Ви прочетох. Едното за сметка на другото. Тази година е 

тежка, но ако направим и изпълним всички условия, тогава ние можем да тръгнем към 

намаляване, можем да тръгнем към така наречения справедлив подход. И сега това 

колко пъти го слушам, за пример сме, че сме си запазили ОП „Чистота“… И в 

предните сесии колко пъти се увеличаваше таксата примерно? Вдига се минималната 

и няма откъде да дойде. Винаги е имало такива решения. Сто процента сме ги 

увеличили. Няма такова нещо. Тридесет и шест ли беше или и осем? Около 40. Ето, 

отново леката, тънка манипулация. Сто процента… Да, но като Ви поправи залата. Да, 

от 40 до 100 мисля, че разликата е огромна. Защо не сбъркахте с 10 пункта? С 10 

пункта защо не сбъркахте? Но 100 процента.  

Разбирате ли за какво говорим?! Когато излизаме много пъти от тази трибуна, 

нека да бъдем аргументирани с факти, с всичко останало. Кажете откъде да увеличим 

приходната част на Община Свищов? Откъде да увеличим приходната част на 

Община Свищов? Откъде? С какво? Това е, инвестиции, наеми, привличане, продажби 

на частни сделки. Частни говоря. Ето беля, след беля, след беля. Разбирате ли? 

Продажби, продажби, продажби, продажби… сега сме свидетели на всичко онова, 

което е сътворено в годините назад. Това е, господин Благов. Не ми се сърдете!  

Да, сега да видя друго какво си бях записал тук, че беше интересно. Да, и сега 

понеже…. Да се върнем пак на бюджета! Понеже няма как да отречем бюджета, че е 

добър, балансиран, винаги… колко години вече правим бюджет?! И той го е правил, и 

аз съм го правил. Бюджетът е едно и също. Игра на числа, игра на цифри. Господин 

Кирчев си ги слага напред назад. Ясно ни е. Няма да открием топлата вода. Затова тук 

не излизаме да Ви говорим едни числа, едни параграфи, едни такива. Какво да Ви 

занимаваме с параграфи?! Казах Ви. Два милиона и половина имаме за капиталова. Тя 

е най-важната част от бюджета.  Всичко друго е разчетено. Всичко друго си отива по 

местата.  

Този град иска развитие, иска инвестиции, иска среда да се развива. И мисля, че е 

на път това нещо да се случи и то се случва. Неслучайно и един хипермаркет, и ритейл 

парк, и други неща, и други неща. Ето, че градът започва да придобива своя малък 

облик. Трудно е след толкова много години на падение. Трудно е, изведнъж с 

магическа пръчка. От първия мандат движим тази зона. Тук колко хора се опитаха и 

Кристиян е свидетел в София като сме ходили, колко хора се опитваха да сложат прът 

в това нещо. То басове се хващаха, то залози там, знаеш какво се коментира. 

Проектът, когато беше на масата, точно преди изборите, залогът да отиде в коша. Той 
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буквално възкръсна, казвам Ви. Проектът на Свищов се случи благодарение на Бойко 

Борисов. Няма какво да се заблуждаваме. Ако не беше той, проектът беше в канала. 

Най-добрият проект с най-много точки, беше в канала, защото някои хора от 

опозицията казаха „Не, това няма да се случи!“. Кой им го каза? Казаха им го местни 

хора, че това не трябва да се случи. Защо? Защото той ако направи зоната, щял да бъде 

вечен. Вечният кмет. Не, не ща да съм вечен. То не е само за това. Ами за колко други 

неща. Не искам да отварям до края. Но специално зоната беше възможност. Вие 

слушахте тук от тази трибуна, „То е свлачище, то не може да се прави нищо. То това 

не може да стане. Това не може да стане, онова не може да стане!“.  

Младежкият център. Ходиха, докараха доктор Попов тук да се унижава на 

глупостите на други, че там ще правим еди какво си. Какво е? Стана едно, ще стане 

още по-добро, привлекателно място, теренът, районът на болницата. Нещо хубаво, 

което да се случи. Ще се ползва от младите хора, ще се ползва. Кое му беше лошото? 

И тогава се развя. Ето това са манипулациите. 

Затова отново се обръщам към всички Вас, включително и към Вас от 

опозицията. Доколкото разбрах, майка Ви и баща Ви живеят на „Мусала“ /към 

Венцислав Михайлов/. Аз не знам, че там живеят. Тя се асфалтира. Лека му пръст, 

извинявай, не знаех. Но твоите близки живеят на „Мусала“. Ето ще има асфалтирана, 

достъпна улица. Затова ли примерно ще гласувам… кое  е убеждението? Че чухте 

примерно улицата си, но ще гласуваме „Против“, защото убежденията… убежденията 

са тук в сърцето. Сложете си ръка на сърцето и го гласувайте, както прецените за 

добре! Благодаря Ви!“ 

Гален Бернардов – Зам.-председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

доктор Генчев! Реплика на доктор Кирилов. След репликата 15 минути почивка от 

„Има такъв народ“.“ 

 Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги! 

Колеги, приключвам с репликата. Досега щях да съм приключил и да сме в почивка. 

Господин Благов! Доктор Тодорова, моите уважения като доктор, джи пи, личен и 

така нататък! Но когато трябва да си кажем това, което ни е провокирал противникът, 

защото аз в случая противника го имам повече като приятел, а тук дебатите, които 

развихряме, наистина са в политическата част, когато трябва да кажем „Не сме 

съгласни, защото не сме ние.“. Това е истината. 

Господин Благов, наистина в годините и добро, и лошо може да се каже за всеки. 

Наистина съм съгласен с Вас, че всеки има мнение и право да гласува както иска. Но 

не съм съгласен с Вас за думата, че в момента групата ще мисли, Вашата група, ще 

мисли разнородно и няма да гласува единодушно. Просто го мисля и съм убеден в 

това, което говоря, с оглед на изминалите две години. Партийната дисциплина си е 

партийна дисциплина. Но въпреки всичко, аз казвам, нека някой път, това, което е 

наистина на сърцето, да надделее над партийната дисциплина. Има резон в това, което 

казвам и смятам, че наистина след почивката, която желаят колегите от „ИТН“, да 

преминем към гласуване и наистина тогава всеки по съвест.  

Уважаеми колеги, има обявена процедура за почивка. Изказването може да бъде 

след почивката.“ 

  Гален Бернардов – Зам.-председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

доктор Кирилов! Петнадесет минути почивка.“ 
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Кворум след почивката – 27 съветници. Всички са в залата. 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, 

почивката приключи. Нека да проверим кворума в залата! Да вдигнем ръка! Двадесет 

и седем. Тук сме. Имаме кворум. Последното преди почивката, беше заявено 

изказване от господин Ивелин Петров. Заповядай! След което преминаваме към 

гласуване. А и господин Михайлов.“ 

Ивелин Петров – „Уважаеми господин Генчев, господин Кирилов, колеги и 

общинска администрация, колеги кметове и граждани! Аз изчаках повечето от 

изказванията, защото исках да видя и двете страни, както винаги. Но ще си дам и 

моето виждане към този бюджет. Да, той е рекорден за Община Свищов. Много от 

Вас излязоха и казаха, че такъв бюджет не са виждали. Аз съм имал честта да работя в 

компании, в които съм виждал и по-голям, но това не значи, че той не е впечатляващ. 

И, тук идва моментът да кажем, да отсеем няколко неща. Хитър ход между другото, 

господин Генчев, признавам го, затова че прочетохте цялата програма, която се 

очаква. Защо? Защото на мен какво ми направи впечатление. Друг път мисля, че не сте 

го правили или поне не в такива детайли и в този момент ние сме гласували 

капиталовите разходи такива, каквито ги виждаме. Но. Сега аз като един финансист на 

230 милиона, 2 милиона и половина грубо казано капиталови разходи в бюджета, това 

е един процент. Тоест ако аз днес по някакъв начин гласувам против бюджета, това 

значи, че за 1 % аз съм против 99 процента от нещата, които имаме шанс да се случат. 

И понеже говорим за разходи, пак ще кажа, че в основната си част като образование, 

вече сферата ми е доста по-различна, но аз съм финансист, в България много се бърка 

какво е разход и какво е инвестиция. Защото обикновено хората като си купят четири 

зимни гуми смятат, че инвестират. Не, това е разход.  

Обаче в текущите капиталови разходи ми прави впечатление, че има доста 

инвестиции. Тоест има заложени суми за проекти, тоест нещо, което ние ще платим 

сега малко, с надеждата да получим повече впоследствие. И това е нещо, което аз бих 

казал, че донякъде адмирирам. Защо? Защото през последните години, на мен това ми 

е, ако не се лъжа, шести бюджет, който ще гласувам. Като бюджет, в предишната 

конфигурация с господин Костов, който да Ви кажа честно доста ми липсва, защото 

имаше много аргументирани и така по-интересни доводи защо не трябва да се гласува 

бюджета. Но. До момента във всеки един от петте, които гласувахме, Вие ни давахте 

сламка къде да се захванем и кое да не ни харесва, че да не го гласуваме. Включително 

дали бяха част от капиталовите разходи, свързани с транспортни средства и така 

нататък, да не се връщаме. Но винаги имаше нещо, за което да се хванем. Това е може 

би първият бюджет, на който трябва да си призная, че въпреки политически 

наклонности, пристрастия и т.н., аз няма за какво да се хвана. Както Вие казахте и 

както колегите очертаха, голяма част от него, с изключение на капиталовите разходи, 

са си ясно и точно. Заплати, други поддържащи дейността на общинска 

администрация плащания и т.н. тоест ние можем да говорим за едни 2 милиона.  

И понеже тук се заговори преди малко и за демокрация и т.н., само ще Ви кажа, 

че… защото стана въпрос и как ще искаме след четири години, три, две, колкото са 

изборите. Аз за съжаление, може би доста отдавна, не мисля за следващите три, две, 

четири години, защото дали ще съм общински съветник или не, аз в професионално и 
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лично отношение съм удовлетворен, така че за мен това не е самоцел. Но, каква е 

моята цел?! Аз имам едно малко момченце, което вече пораства. И много ми се иска 

това малко момченце да израсне първо в по-добра среда и второ надявам се да остане 

тук, което много често ми се вижда близо до невъзможното. Но, защо съм аз 

общински съветник в момента?! Защото аз като станах, не се беше родил, но в 

момента аз всяка вечер си лягам с мисълта дали съм направил нещо този човек да 

живее днес по-добре. С тази мисъл може би ще си легна довечера и след гласуването и 

след другите неща след като ги видя.  

Аз ще подкрепя този бюджет. Защо? Две неща. Понеже съм получавал въпроси от 

много хора, да подчертая много хора, да не си мислят само, присъстващите  тук са ми 

ги задавали. „Какво ти обещаха, какво ти дадоха?“. Явно съм доста евтин. Аз го правя 

просто за моето дете. Така че никой не ми е платил, никой не ми е обещал. Видял съм 

позитиви в този бюджет и съм видял някои възможности. Защото тук заговорихме 

дори за демографската криза, която едва ли някой с ръка на сърцето тук, извън залата 

или който има допир с община Свищов, би я отрекъл. За мен процесите са 

многопластови. Понеже се изтъква Академията, да тя е единият фактор. Но за мен 

винаги Академията е давала една илюзия на благосъстояние на града. Защо? Защото 

Вие сами го казахте – 12 хиляди души. Всеки, който сложеше една маса и два стола, 

да ме прощават, беше бизнесмен. Това не е икономика. Това е в сферата на услугите. 

Докато през това време „ТЕЦ – Свищов“ тотално прекрати работата си и освободи 

всички на пазара на труда. „Едуардо Миролио“ тотално прекрати дейността си и 

освободи всички на пазара на труда.  „ЕКО ефект“ – прекратена дейност, освободени 

на пазара на труда. „Томика Метал“ – временни затруднения. „Терзиев“ – временни 

затруднения, макар че не се казва така, просто не му знам сегашното име. Фабриката 

за консерви – няма я. Много, много стратегически, не само за града, част от тях и за 

областта, предприятия клекнаха или изчезнаха. Никой това не го видя, защото докато 

имаше студенти на никой не му пукаше. 

И сега, понеже, господин Генчев, аз Ви запомних думите, колко хора са излизали 

тук и са казвали за свлачищата, аз съм един от тях. Аз няма какво да го крия. Сигурно 

поне на десет заседания, може би са и повече аз съм казвал „Свлачищна зона, няма как 

да стане“ и т.н. Но в един момент срещу това нещо стоят някакви аргументи. Ето сега 

бяха прочетени тук парите за свлачищните зони. ОК, явно това може да се оправи. 

Има много въпросителни около този индустриален парк. Аз съм поставял много. 

Хората поставят много. Факт е, че това за момента, е единственото нещо, което може 

да направи разликата в града. И в общината като цяло. Защо? Защото другият вариант 

е да стоим отстрани и да гледаме свободното му падане. Да де, ама то до кога 

продължава?! Ще копаем ли дъното?! Стигнахме ли го?! Къде сме?! Да, най-бързо 

обезлюдяващият необластен град и няма да стане по-добре. Аз съм много така умерен 

песимист към всичко, към целия си живот и до момента. Ето една възможност. Аз 

също и до ден днешен, дори, господин Генчев, Вашата администрация да изпълни 

плана си перфектно и всичко да се такова…ами то има външни фактори. Никой не 

може да каже утре ще има ли инвеститори или не. Това не значи, че не трябва да 

пробваме.  

Малко дълго лирическото отклонение, но аз ще подкрепя този бюджет и много се 

извинявам на колегите, за които опозицията е опозиция и трябва да гласува „Против“. 
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Ние младите сме малко така кофти хора, разваляме традиционното правене на нещата, 

не мислим като БКП, защото не сме работили там под някаква форма, нали, мнението 

трябва да е всеобщо. Не, не е. За съжаление не е така. И аз ще си позволя да го изразя 

тук и не смятам, че правя нещо грешно и никой, за съжаление, не ми е повлиял. 

Повлиял съм си аз самият. Защото смятам, че на 31-2 там, на колкото съм станал и ще 

стана, години имам достатъчно опит зад гърба си и немалко багаж в главата си, за да 

си взема сам решението, кое е редно и кое не е. Видял съм доста позитиви. Пак 

казвам, за пръв път не видях големия негатив, който друг път, те може да са били 

малки тресчици, но са дразнели винаги. Така че имаме един семпъл бюджет, така да го 

кажем, защото е с доста постна капиталова програма и обещание за нещо доста по-

голямо с вече не просото обещания, а сключени договори, напреднали процеси и т.н. 

Надявам се това, като се съберем, дай боже живи и здрави, догодина всички, защото 

всичко се случва, тук да имаме какво да се отчете и да имаме, ако може още по-голям 

и по-структуриран бюджет, за да пасне на всички. 

И само ще намеся нещо, защото това не идва от колеги и т.н., много често ми 

казват „За селата няма пари. Вие защо този въпрос не го повдигате?“. Тук са 

кметовете. Аз ще Ви кажа, че шест години съм общински съветник, никой не ми се е 

обадил за нищо. Много странно! Защото съм от опозицията и поне биха вдигнали 

телефона, той е публичен или пък ще го намерят, не сме чак толкова голям 

метрополис. Това е за тези, които постоянно ме питат защо селата вечно ги 

пренебрегваме. Аз не видях къде са пренебрегнати. Дори госпожа Добрева стана, 

подкрепи бюджета. Решила е. Което, след като от тях не идват негативни сигнали, а 

дори някакви позитивни, аз не смятам, че има чак такъв голям проблем в селата. 

Имаше проблеми. Ето чуваме, че по един или друг начин са решават. Разбира се, не 

може всичко наведнъж. А и до голяма степен тези политики, ако щете европейско 

финансиране и държавно дофинансиране, те са си политики на държавата. Работата на 

общинска администрация и на нейния лидер, в случая господин Генчев, е да ги 

поиска. Дали ще ги дадат, там вече са другите. Благодаря Ви!“ 

   Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря Ви, господин Петров! Господин Михайлов! Докато отивате, само да кажа, 

че понеже все говорим, най-бързо обезлюдяващата се община. Не е така. Не съм 

съгласен с Вас. Изборният кодекс казва всяка една община колко броя общински 

съветника трябва да има. От 2000 година, госпожа Миронова е част от този Общински 

съвет, колко са общинските съветници, госпожо Миронова, до момента? Двадесет и 

девет. Ако бяхме толкова обезлюдели, нямаше да сме 29. Щяхме да бъдем 21, 19. Не 

смятам, че трябва все да изтъкваме нещо, което не е съвсем така! Заповядайте, 

господин Михайлов!“ 

Венцислав Михайлов – „Уважаемо Председателство, господин Кирилов, 

уважаеми господин Генчев, мисля, че излезе или е тук, уважаеми колеги, гости на 

града, журналисти! Понеже аз съм част от опозицията, започвам с това, че освен, че се 

интересувам и работя в строителството, много важен момент при строежа на каквото 

и да било, е погледът от страни. Да видиш как се вписва в средата, има ли вертикално, 

хоризонтално изпълнение. Затова един общински съвет винаги има нужда от една 

опозиция. Еуфорията, която обхваща 29 човека, никога няма да доведе до добро. 

Трябва някой да каже, че нещото все пак може и да не стане.  Не съм песимист, но 
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имате нужда от страни някой да каже „Дай да помислим и за вариант Б!“. Когато зад 

тези големи цифри, особено за капиталовите разходи, получим качеството, което 

съответства на тези цифри, получим устойчиво изпълнение, тогава ще бъдем 100% за.  

Моите опасения са обаче, че предвид историята на строежите последните 15-20 

години в България, като започнем от пътищата най-вече, че в България не се строи 

качествено. Радвам се на тези големи цифри, които господин Генчев прочете тук, тези 

проекти, които ни чакат. Но съм песимист относно качеството на изпълнението. И 

може би затова имате нужда от страни някой да каже „Не се получава така, както го 

мислихме.“. Защото наистина, тук няколко души го споменаха, че тези пари в един 

момент ще свършат от Европа. След пет години ремонтът на ремонта вече няма да 

бъде възможен. Няма да има откъде. И ако ще правим нещо да се учим от нашите 

основатели на следосвобожденски Свищов, които като са строили, все още имаме 

възможността да се наслаждаваме на техните творения, къщи. Нещо, което надминава 

стоте години, а не да строим нещо, което след 5-10 години трябва да го ремонтираме 

или изобщо да го зарежем. Затова аз се колебаех за бюджета, както се казва всичко е, 

мисля, че господин Вальо Николов го спомена, всичко е за гражданите. Няма как да 

сме против гражданите. Моите опасения са точно за изпълнението. Дали ще бъде 

качествено. Дали тези пари ще бъдат похарчени добре. И дали всичко, което 

прочетохме, ще се случи в крайна сметка? Това е. Още се колебая между „За“ и 

„Въздържал се“, но ще реша в последния момент. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Заповядайте, доктор Тодорова за реплика и процедурно предложение! Господин 

Николов за втора реплика.“ 

Д-р Мария Тодорова – „Започвам с репликата оттам, където свърши господин 

Михайлов за качеството на строежа. Съжалявам, че ще кажа стари неща, но … 

довеждащият водопровод от Вардим, нали за качество. Но ние не може да знаем, тоест 

ще направим всичко възможно и ние като общински съветници да има контрол на 

бъдещото строителство. На еврофондовете надяваме се да не се ограничат, защото пък 

ни предстои влизането в европейската зона. 

И моето процедурно предложение е да приключат дебатите.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, доктор Тодорова! Ще го подложа веднага на гласуване след репликата на 

господин Николов.“ 

Валери Николов – „Уважаеми господин Председател, колеги! Аз докато вдигна 

ръка и господин Михайлов ме изпревари. Репликата ми е към Ивелин. Много съм 

благодарен този мандат на Ивелин, че анализите, които прави, много ми допадат. 

Нали трябва да си казваме всичко очи в очи. Първият му мандат като общински 

съветник имахме една непринудена среща пред Уникредит, сигурно я помни, преди  

много години, си казахме по няколко думи. Още тогава аз му казах, че като млад 

човек в общинския съвет, те бяха няколко млади, така тръгва добре, харесва ми и 

просто като финансист много ми допадат неговите анализи и съм благодарен все пак, 

че той ще подкрепи бюджета. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Николов! Господин Петров, имате признание от доайен на 
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общинския съвет. Процедурното предложение, колеги, за прекратяване на дебатите. 

Който е „За“, моля да вдигне ръка!“ 

 

При кворум от 27 общински съветници, процедурното предложение на д-р Мария 

Тодорова за прекратяване на дебатите по точка първа от Дневния ред се прие с 23 

гласа “За”, “Против” – 1 и “Въздържали се” – 3.  

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, 

прекратяваме дебатите и преминаваме към гласуване!“ 

  

При кворум от 27 общински съветници, предложението се прие с 22 гласа “За”, 

“Против” – 2 и “Въздържали се” – 3. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№418 

 

ОТНОСНО: Приемане Бюджета на Община Свищов за 2025 година 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и ал. 2 и чл. 52, ал. 1 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация (ЗМСМА), Закона за публичните финанси 

(ЗПФ), Закона за общинския дълг (ЗОД), Закона за държавния бюджет на Република 

България (ЗДБРБ) за 2025 година, ПМС №28/16.04.2025 година за изпълнение на 

държавния бюджет на Република България за 2025 година, ПМС №359/23.10.2024 

година за определяне размера на минималната работна заплата за страната, ПМС 

№67/14.04.2010 година за заплатите в бюджетните организации и дейности, Решение 

№93 от 25.02.2025 година за приемане на стандарти за делегираните от държавата 

дейности с натурални и стойностни показатели през 2025 година, Наредбата за 

условията и реда за съставяне на бюджетната прогноза за местните дейности за 

следващите три години и за съставяне, приемане, изпълнение и отчитане на бюджета 

на Община Свищов и във връзка с предложение с Вх. №823/24.04.2025 г. от д-р Генчо 

Генчев – Кмет на община Свищов, Общински    съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 
1. Приема Бюджета на Община Свищов за 2025 година в приходната и разходната 

му част в размер на 52 338 000 лв., в това число за делегираните държавни дейности 

33 108 899 лв., за общински дейности 16 849 531 лв. и за дофинансиране на 

делегираните държавни дейности с приходи с общински характер 2 379 570 лв. 

2. Утвърждава резерв по бюджета на Общината общо в размер на 630 000 лева. 

3. Приема плана за приходите по бюджета на Общината за 2025 година, съгласно 

Приложение №1. 

4. Приема плана за разходите по бюджета на Общината за 2025 година, съгласно 

Приложение №2. 
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5. Утвърждава обезщетения и помощи по решение на Общинския съвет общо в 

размер на 60 000 лв. 

6. Приема индикативен разчет за паричните средства по сметките за средствата от 

Европейския съюз, сметката за други европейски средства и сметката за средствата по 

други международни програми, съгласно Приложения №№ 4.1., 4.2., 4.3., 4.4., 4.5., 4.6. 

и 4.7. 

7. Определя съгласно чл. 39 от Закона за публичните финанси размера и 

структурата на общинския дълг през 2025 година, съгласно Приложение №8. 

8. Приема Разчет за финансиране на капиталовите разходи за 2025 година по 

източници на финансиране в размер на 2 900 673 лв., съгласно Приложение №3. 

9. Утвърждава разпределение на средствата от преходния остатък от 2024 година 

по бюджета на Община Свищов за 2025 година, съгласно Приложение №5.  

10. Одобрява средства в размер на 210 000 лева по бюджета на Община Свищов 

за подпомагане на спортните клубове и спортните дружества, съгласно Приложение 

№6. 

11. Утвърждава списък за подпомагане на клубовете на пенсионера, инвалида и 

други в Община Свищов за 2025 година, съгласно Приложение №11. 

12. Одобрява актуализирана бюджетна прогноза за периода 2025-2028 година за 

постъпленията от местни приходи и на разходите за местни дейности, съгласно 

Приложение №9. С одобряването на актуализираната бюджетна прогноза за периода 

2025-2028 година за постъпленията от местни приходи и на разходите за местни 

дейности се счита за одобрена и бюджетната прогноза за периода 2026-2028 година за 

постъпленията от местни приходи и на разходите за местни дейности. 

13. Определя като второстепенни разпоредители всички средни училища, 

основните училища, Други дейности по образованието, Култура, „Исторически  музей 

– Свищов”, Художествена галерия „Николай Павлович“, Градска библиотека „Проф. 

Иван Шишманов – Свищов“, Общинска служба “Социални дейности“, Общинско 

предприятие “Чистота – Свищов”, Общинско предприятие „Пазари – Свищов”, 

Общинско предприятие „Обреди – Свищов”, всички кметства и кметското 

наместничество в село Деляновци. 

14. Субсидията на второстепенните разпоредители с бюджет се отпуска 

ежемесечно за разходите, финансирани като държавни дейности до размера на 

получения трансфер от Министерство на финансите, а за разходите, финансирани от 

общински приходи, до размера на постъпленията по сметката на Общината от 

собствени приходи, изравнителна субсидия и други целеви разходи за местни 

дейности. 

15. При неизпълнение на приходната част по бюджета на общината, което може 

да доведе до влошаване на финансовия стабилитет, определените трансфери на 

второстепенните разпоредители с бюджет могат да бъдат намалени под утвърдените 

им размери от първостепенния разпоредител. 

16. Ръководителите и специалистите на второстепенни разпоредители с бюджет 

да разпределят бюджетите си по функции, дейности, параграфи, подпараграфи и 

тримесечия, в съответствие с Единната бюджетна класификация за 2025 година, като 

се съобразяват с изискванията на Закона за държавния бюджет на Република България 

за 2025 година, ПМС №28/16.04.2025 година за изпълнение на държавния бюджет на 
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Република България за 2025 година и Указанията, дадени от Министерството на 

финансите. 

17. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля средства от бюджета на 

Общината и от неразпределения резерв за разходи по бюджета, като временен 

безлихвен заем и/или трансфер между бюджетни сметки и сметки за средствата от 

Европейския съюз до възстановяването им от Управляващите органи и да създава 

план, в т.ч. и за капиталови разходи в съответствие с подписани договори и поети 

ангажименти по програми и проекти на Европейския съюз. 

18. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля средства от бюджета на 

Общината към сметките за средствата от Европейския съюз като трансфери и да 

създава план, в т.ч. и за капиталови разходи за осигуряване на общински финансов 

принос във връзка с изпълнение на договорни ангажименти по програми и проекти на 

Европейския съюз. 

19. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля временно свободните 

средства от бюджета на Общината като временни безлихвени заеми в бюджетните 

сметки на разпоредители, финансирани от общинския бюджет, бенефициенти по 

оперативни програми или проекти на Европейския съюз. 

20. Дава съгласие Кметът на Общината да прави промени по приходната и 

разходната част, в т.ч. и компенсационни промени между текущи и капиталови 

разходи в рамките на разполагаемите средства, налични по банковата сметка по 

проекти по оперативни програми на Европейския съюз в рамките на сметките за 

средства от Европейския съюз. 

21. Дава съгласие Кметът на Общината при наличие на решение на Общинския 

съвет за съфинансиране по проекти на Оперативните програми, двустранно подписан 

договор между Община Свищов и Оперативната програма – донор и/или решение на 

Общинския съвет за авансово финансиране от Оперативната програма, получен транш 

от възстановени средства от управляващите органи, служебно да отразява 

настъпилите изменения по приходната и разходната част, както по сметките за 

средства от Европейския съюз, така и по бюджета на Общината, в т.ч. и за капиталови 

разходи в съответствие и изпълнение на поетите договорни ангажименти. 

22. Дава съгласие Кметът на Общината с възстановените средства по бюджета на 

Общината от сметките за средства от Европейския съюз по проекти по Оперативни 

програми да отразява промените по приходната и разходната част, в т.ч. и за 

капиталови разходи. 

23. Дава съгласие Кметът на Общината при наличие на решение на Общинския 

съвет за ползване на заем от финансови институции, в т.ч. от Фонда за органите на 

местно самоуправление в България „ФЛАГ“ ЕАД, „Регионален фонд за градско 

развитие“ АД, служебно да отразява по приходната и разходната част, в т.ч. и за 

капиталови разходи, промените по бюджета на Общината и сметките за средствата от 

Европейския съюз, свързани с получаване, трансфериране и възстановяване на 

ползвания заем. 

24. Дава съгласие Кметът на Общината при наличие на решение на Общинския 

съвет за ползване на заем от финансови институции, в т.ч. и от Фонда за органите на 

местно самоуправление в България „ФЛАГ“ ЕАД, „Регионален фонд за градско 
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развитие“ АД, служебно да отразява възстановения Данък добавена стойност от НАП 

по приходната и разходната част по бюджета на Общината. 

25. Дава съгласие Кметът на Общината във връзка с изпълнение на изисквания 

при спечелен проект от донорска програма да създава план по разходната част и да 

извършва разходи, в т. ч. капиталови. 

26. Дава съгласие Кметът на Общината при възстановяване на средства от 

донорски програми по приходната и/или разходната част да актуализира бюджета и да 

извършва разходи, в т. ч. капиталови. 

27. Актуализиране на индикативните разчети на сметки за средствата от 

Европейския съюз, в т.ч. и капиталовите разходи в Община Свищов се извършва 

текущо в съответствие с чл. 144, ал. 4 от ЗПФ.   

28. При спазване на общия размер на бюджета, на основание чл. 125, ал. 1 от 

Закона за публичните финанси, Общинският съвет оправомощава Кмета на Общината 

да извършва компенсирани промени: 

28.1. В частта за делегираните от държавата дейности – между утвърдените 

показатели за разходите в рамките на една дейност, с изключение на дейностите на 

делегиран бюджет, при условие че не се нарушават стандартите за делегираните от 

държавата дейности и няма просрочени задължения в съответната делегирана 

дейност; 

28.2. В частта за местните дейности – между утвърдените показатели за разходи в 

рамките на една дейност или от една дейност в друга, без да изменя общия размер на 

разходите. 

29. Дава съгласие Кметът на Общината да се разпорежда с резервния бюджет по 

т. 2 от настоящото решение. 

30. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля средства от един параграф в 

друг параграф по приходната част на бюджета на Общината при спазване на общия му 

размер. 

31. Утвърждава разпределение на разходите за заплати в Община Свищов за 2025 

година, съгласно Приложение №7. 

32. Дава съгласие Кметът на Общината при издаване на заповед на основание       

т. 28, свързана със средствата за заплати, да актуализира Приложение №7. 

33. Дава съгласие Кметът на Общината при служебни промени на основание чл. 

56 от ЗПФ свързани със средствата за заплати да актуализира Приложение №7.  

34. Дава съгласие Кметът на Общината да прави промени на сумите за 

определените в Разчета за финансиране за капиталовите разходи за 2025 година 

обекти, без да изменя общата сума, утвърдена с приемането на Разчета за 

финансиране. 

35. Възлага на Кмета на Общината: 

35.1. При очаквано преизпълнение на собствените приходи да внесе предложение 

в Общинския съвет за приемане на допълнителен разчет, но не по-късно от 15.12.2025 

година. В края на годината, при изпълнение на приходите над допълнителния разчет, 

Кметът на Общината да разпредели същия. 

35.2. Да определи и утвърди бюджетите и конкретните правомощия на 

второстепенните разпоредители с бюджет. 

35.3. Да актуализира общинския бюджет с постъпилите като дарения средства. 
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35.4. Да актуализира общинския бюджет с постъпилите като обезщетения 

средства по застрахователни събития. 

35.5. Да ограничава или спира финансирането на второстепенни разпоредители, 

обособени звена и субсидирани дейности при нарушаване на бюджетната и финансова 

дисциплина. 

36. Предложения, от които възникват допълнителни финансови задължения за 

Общината, да се допускат за разглеждане от Общинския съвет само при условие, че са 

осигурени средства за тяхното изпълнение. 

37. Определя максимален размер на новите задължения за разходи, които могат 

да бъдат натрупани през 2025 година по бюджета на Общината в размер до 15 на сто, 

при промени в законодателството през настоящата 2025 година по Закона за 

публичните финанси, касаещ чл. 94, ал. 3, т. 1, определя максимално допустимия 

размер съгласно промените, влезли в сила през 2025 година. Ограничението не се 

прилага за задължения за разходи, финансирани за сметка на помощи и дарения. 

38. Определя максимален размер на ангажиментите за разходи, които могат да 

бъдат поети през 2025 година по бюджета на Общината в размер до 50 на сто, при 

промени в законодателството през настоящата 2025 година по Закона за публичните 

финанси, касаещ чл. 94, ал. 3, т. 2, определя максимално допустимия размер съгласно 

промените, влезли в сила през 2025 година. Ограничението не се прилага за 

задължения за разходи, финансирани за сметка на помощи и дарения. Съгласно чл. 96 

от ЗДБРБ за 2025 година  при изчисляване на ограничението по чл. 94, ал. 3, т. 2 от 

Закона за публичните финанси не се включват ангажименти за разходи по сключени 

договори от Общината за: извършвани от Общината услуги по чл. 62 от Закона за 

местните данъци и такси; за сметка на трансферите от централния бюджет по чл. 52, 

ал. 1, т. 1, буква „г“ от Закона за публичните финанси; за изпълнение на приоритетни 

проекти по Инвестиционната програма за общински проекти по приложение №3 към 

чл. 113 от ЗДБРБ за 2025 година. 

39. Определя относителен размер от 30% до 50% събираемост на просрочените 

вземания от минали години на база абсолютния размер към 31.12.2024 година.  

40. Одобрява лимит на Кмета на Общината за представителни разходи в размер      

на 3 процента от общия годишен размер на разходите за издръжка на дейност 122 

„Общинска администрация“. 

41. Одобрява лимит на Общински съвет – Свищов за представителни разходи в 

размер на 1,5 процента от общия годишен размер на разходите за издръжка на дейност 

122 „Общинска администрация“.  

42. Одобрява разходи за погребения на социално слаби и самотни граждани за 

сметка на общинския бюджет, в размер на 300 лева, като: 

42.1. Разходът включва: ковчег /дъски/, надгробен знак, некролози, превоз на 

покойник, изкопаване и заравяне на гроб. 

42.2. Помощта се предоставя за самотни, без близки и роднини, бездомни, 

безпризорни и лица, настанени в заведения за социални услуги, като последните са 

регистрирани в службите за социално слаби и нямат близки и роднини. 

43. Бюджетът на Общината да се публикува на интернет страницата на Общината 

в срок до 10 работни дни след приемането му от Общинския съвет. 
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44. Одобрява актуализирана прогноза за приходите и разходите на ”МБАЛ д-р Д. 

Павлович” ЕООД за периода 2025-2028 г. и за активите и пасивите им към                       

31 декември на съответната година, съгласно Приложения 10.1. и 10.2. С одобряването 

на актуализираната прогноза за приходите и разходите на ”МБАЛ д-р Д. Павлович” 

ЕООД за периода 2025-2028 г. и за активите и пасивите им към 31 декември на 

съответната година се счита за одобрена и прогнозата за приходите и разходите на 

”МБАЛ д-р Д. Павлович” ЕООД за периода 2026-2028 г. и за активите и пасивите им 

към 31 декември на съответната година. 

45. Дава съгласие при несъответствие функционалното предназначение на 

дейността, параграф или подпараграф от Разчета за финансиране на капиталовите 

разходи за 2025 година – Приложение №3 с Модул Информационна система на 

общините /ИСО/ – „Капиталови разходи и текущи ремонти”, Кметът на Общината при 

необходимост служебно да променя дейността, параграфа и подпараграфа като запази 

абсолютния размер на стойността. 

46. Дава съгласие при служебна промяна по т. 45 в разчета за 2025 година, 

свързан с Разчета за финансиране на капиталовите разходи за 2025 година – 

Приложение №3, Кметът на Общината да промени Приложение №2 в частта за 

капиталови разходи поради систематична връзка. 

47. Дава съгласие на Кметът на Общината извън обхвата на т. 24 при 

възстановяване на Данък добавена стойност от НАП по приходната и/или разходната 

част да актуализира бюджета и да извършва разходи, в т. ч . капиталови. 

48. Дава съгласие при активиране на гаранции по договори за неустойки, Кметът 

на Общината служебно да отразява прихода в съответствие с Единната бюджетна 

класификация за 2025 година с цел балансиране на бюджета и да увеличава 

разходната част по дейности и параграфи, в т.ч. и за капиталови разходи. 

49. При получаване на допълнителни указания от Министерство на финансите 

след приемане Бюджета на Общината за 2025 година от Общински съвет – Свищов, 

задължава Кмета на Общината служебно да извърши необходимите промени по 

бюджета на Общината и да представи необходимата информация. 

МОТИВИ: Решението се приема във връзка с изпълнение изискванията на 

Закона за публичните финанси. 

 

В заседанието участват 27 общински съветници. 

Гласували “За” – 22, “Против” – 2 и “Въздържали се” – 3.  

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов ЗА 

2.  Верони Маринов Маринов ОТСЪСТВА 

3. Валери Фильов Николов ЗА 

4.  Мария Иванова Тодорова ЗА 

5. Елена Йорданова Шопова ЗА 

6. Цветанка Младенова Кирова ЗА 

7. Габриела Валентинова Петкова ЗА 

8. Генади Русев Иванов ЗА 

9. Мариана Илиева Маркова ЗА 
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10. Любомир Ванев Митев ОТСЪСТВА 

11. Милен Емилов Динков ЗА 

12. Санка Евтимова Райкова ЗА 

13. Михаил Руменов Попов ЗА 

14. Гален Милков Бернардов ЗА 

15. Денис Зияев Асанов ЗА 

16.  Емял Айдънова Исмаилова ЗА 

17. Айза Беханова Рамаданова ЗА 

18. Стефан Станимиров Проданов ПРОТИВ 

19. Станислав Петров Благов ПРОТИВ 

20. Емил Бориславов Николов ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

21. Цветелин Тодоров Борисов ЗА 

22. Ивелин Пламенов Петров ЗА 

23. Венцислав Николов Михайлов ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

24. София Борисова Вергилова-Георгиева ЗА 

25. Йордан Илиев Нейков ЗА 

26. Красимир Иванов Цолов ЗА 

27. Емилия Божинова Цветанова ЗА 

28. Петко Колев Петков ЗА 

29. Светослав Симеонов Тодоров ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, колеги! Приет е Бюджетът на Община Свищов. Честито, колеги! 

Господин Генчев, заповядайте!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

уважаеми госпожи и господа общински съветници, уважаеми кметове на кметства, 

уважаеми колеги! Искам да изкажа своята удовлетвореност и благодарност на всички 

онези, които послушаха сърцето си и гласуваха за бъдещото развитие на нашата 

община! Съдник ще е времето. Съдник ще е Бог и съдник ще са нашите деца. 

Благодаря за подкрепата, уважаеми колеги кметове! Да ни е честит Бюджет 2025! Да 

вървим напред и да създаваме все по-добра среда за нашите съграждани.  

Отново от тази висока трибуна, господин Петров, господин Михайлов, Ви 

уверявам, че това, което е поето като ангажименти и цифри, включително и нас ни 

плашат тези параметри, но ние нямаме място за отказ, нямаме място да дадем крачка 

назад и ще отстояваме всеки един лев, който трябва да влезе и да инвестираме в 

нашата община, именно името на нашите деца и няма да допуснем да бъде загубен 

нито една оперативна програма. Дали сме сериозна заявка пред управляващите 

органи, дали сме сериозна заявка пред всички, от които зависи това нещо. Общинска 

администрация ще продължи така, както подготви толкова много проекти  и 

документация да се случи, така ще продължи и с успешното реализиране и 

привършване на проектите. Но няма да спрем дотук, а ще се възползваме от всяка една 

възможност, която ще донесе след време своята добавена стойност.  

Искам да уверя всички общински съветници, всички, които гласувахте за 

бюджета, че гласувахте, пак го подчертавам, няма да спра да го казвам, за развитието 
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на нашия град, на нашата община, на населените места. Няма да се връщам отново в 

изказванията назад, но времето ще покаже, че това, което съм го казал от тази 

трибуна, никога не е било манипулативно, а е с факти и всичко онова, което сме 

казали се е случило. Винаги има риск от всяка една инвестиция. Винаги има риск от 

национално ниво, от европейско ниво. Така както има риск и в момента, знаете, с 

Плана за възстановяване. Но специално при нас, при нашите проекти на Община 

Свищов ние сме по процедурата по първото плащане, нашите договори са сключени, 

обезпечени са със средства и за нас този риск, остава рискът, ако ние нещо не го 

направим както трябва и да провалим дадения проект.  

Още веднъж благодаря на всички! И да е честит Бюджетът на гражданите на 

Свищов! И да вървим уверено към реализирането на всички онези цели, които сме си 

поставили. 

И лично искам да благодаря на съветниците на БСП, на ИТН, че наистина 

подкрепихте със сърцето си, истински го подкрепихте бюджета! И на двамата 

опозиционери, че наистина мислите за бъдещето на децата си! Похвално е това, 

защото и единият има дете, и другият има. Също и аз има дете. Благодаря Ви! И 

винаги гласувайте с разума и със сърцето си така, както винаги сте го правили! 

Благодаря Ви!“   

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Генчев! Дай боже парите от втория транш пак да дойдат!“ 

 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА „Определяне размера на основни месечни заплати на 

кметовете на кметства в Община Свищов” 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, 

втора точка от нашия Дневен ред е „Определяне размера на основни месечни заплати 

на кметовете на кметства в Община Свищов”. Има ли желаещи за изказване? Не 

виждам, колеги. Тогава нека да гласуваме! Който е „За“, моля да вдигне ръка!“  

При кворум от 27 общински съветници, предложението се прие с 27 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – няма. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№419 

 

ОТНОСНО: Определяне размера на основни месечни заплати на кметовете на 

кметства в Община Свищов 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 5 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), в съответствие с чл. 5, ал. 16 от Постановление на 

Министерски съвет №67/14.04.2010 г. за заплатите в бюджетните организации и 

дейности и във връзка с предложение с Вх. №822/24.04.2025 г. от д-р Генчо Генчев – 

Кмет на община Свищов, Общински съвет – Свищов, 
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Р Е Ш И: 

 

1. Считано от 01.04.2025 година определя основни месечни заплати на кметовете 

на кметства в Община Свищов, както следва: 

1.1. Кмет на кметство с. Алеково – 1910 лв.; 

1.2. Кмет на кметство с. Александрово – 1682 лв.; 

1.3. Кмет на кметство с. с. Българско Сливово – 2031лв.; 

1.4. Кмет  на кметство с. Вардим – 2031 лв.; 

1.5. Кмет на кметство с. Горна Студена – 1783 лв.; 

1.6. Кмет на кметство с. Драгомирово – 1910 лв.; 

1.7. Кмет на кметство с. Козловец – 2031 лв.; 

1.8. Кмет на кметство с. Морава – 2031 лв.; 

1.9. Кмет на кметство с. Овча могила – 2134 лв.; 

1.10. Кмет  на кметство с. Ореш – 2134 лв.; 

1.11. Кмет на кметство с. Совата – 1682 лв.; 

1.12. Кмет на кметство с. Хаджидимитрово – 1910 лв.; 

1.13. Кмет на кметство с. Царевец – 2031 лв.; 

1.14. Кмет на кметство с. Червена – 1682 лв. 

МОТИВИ: Основните месечни заплати на кметовете на кметства в общината към 

датата на приемане на настоящото решение са определени с Решение №142/25.04.2024 

г., Протокол №11 на Общински съвет – Свищов. Основните месечни заплати са в 

съответствие с нормативните изисквания, предвидени в ПМС №67/2010 г. за 

заплатите в бюджетните организации и дейности. Решението е съобразено със Закона 

за държавния бюджет на Република България за 2025 година.                                  

 

В заседанието участват 27 общински съветници. 

Гласували “За” – 27, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма.  

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Точката е 

приета. Честито, уважаеми кметове на кметства!“ 

 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА „Промени в разчета за финансиране на капиталовите 

разходи на Община Свищов през 2025 година по чл. 25, ал. 1 от ПМС 

№28/16.04.2025 година за изпълнение на държавния бюджет на Република 

България за 2025 година“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Уважаеми 

колеги, точка трета от нашия Дневен ред: „Промени в разчета за финансиране на 

капиталовите разходи на Община Свищов през 2025 година по чл. 25, ал. 1 от ПМС 

№28/16.04.2025 година за изпълнение на държавния бюджет на Република България за 

2025 година“. Желаещи за изказване, колеги? Не виждам такива. Тогава да 

гласуваме!“  

При кворум от 27 общински съветници, предложението се прие с 24 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – 3. Решението е: 
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Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№420 

 

ОТНОСНО: Промени в разчета за финансиране на капиталовите разходи на 

Община Свищов през 2025 година по чл. 25, ал. 1 от ПМС 

№28/16.04.2025 година за изпълнение на държавния бюджет на 

Република България за 2025 година 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и ал. 2 от Закона за местното самоуправление и 

местната администрация (ЗМСМА), чл. 57, ал. 1 от Закона за държавния бюджет на 

Република България за 2025 година, чл. 25, ал. 1 от ПМС №28/16.04.2025 година за 

изпълнение на държавния бюджет на Република България за 2025 година и във връзка 

с предложение с Вх. №824/24.04.2025 г. от д-р Генчо Генчев – Кмет на община 

Свищов, Общински съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

1.  При промяна на взаимоотношенията между Министерство на финансите и 

Община Свищов в изпълнение на чл. 25, ал. 1 от ПМС №28/16.04.2025 година за 

изпълнение на държавния бюджет на Република България за 2025 година, считано от 

датата на уведомителното писмо – указание на Министерство на финансите: 

1.1.  Да се увеличи плана по приходната част по параграф и тримесечие на 2025 

година в частта за местни дейности по бюджета на първостепенния разпоредител – 

град Свищов, както следва: 

 

§§ Всичко 1 2 3 4 

31-13 14 467 -              14 467 - - 

Общо 14 467 - 14 467 - - 

 

1.2.  Да се увеличи плана по разходната част по дейност и параграф по тримесечие 

на 2025 година с източник на финансиране – целева субсидия за капиталови разходи 

по бюджета на първостепенния разпоредител – град Свищов, както следва: 

- Общинска дейност 619 „Други дейности по жилищното строителство, 

благоустройството и регионалното развитие“ 

Обект §§ Всичко 1 2 3 4 
„Основен ремонт, 

модернизация, 

паркоустройство и 

благоустройство на УПИ 

XXI, кв. 38 по плана на 

град Свищов“ 

 

51-00 

 

14 467 

 

- 

 

14 467 

 

- 

 

- 

Общо  14 467 - 14 467 - - 
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МОТИВИ: Прилагане на чл. 25, ал. 1 от ПМС №28/16.04.2025 година за 

изпълнение на държавния бюджет на Република България за 2025 година, който 

дава възможност на общините в Република България да получат допълнителни 

трансфери като целева субсидия за капиталови разходи по бюджетите им за 

2025 година. Средствата са разпределени съгласно приложение №7 от ПМС 

№28/16.04.2025 година, в изпълнение на чл. 57, ал. 1 от Закона за държавния 

бюджет на Република България за 2025 година. С настоящото решение се 

осигурява обективна предпоставка за своевременно и ефикасно изразходване на 

допълнително предоставените средства по бюджета на Общината.  
 

В заседанието участват 27 общински съветници. 

Гласували “За” – 24, “Против” – няма и “Въздържали се” – 3.  

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов ЗА 

2.  Верони Маринов Маринов ОТСЪСТВА 

3. Валери Фильов Николов ЗА 

4.  Мария Иванова Тодорова ЗА 

5. Елена Йорданова Шопова ЗА 

6. Цветанка Младенова Кирова ЗА 

7. Габриела Валентинова Петкова ЗА 

8. Генади Русев Иванов ЗА 

9. Мариана Илиева Маркова ЗА 

10. Любомир Ванев Митев ОТСЪСТВА 

11. Милен Емилов Динков ЗА 

12. Санка Евтимова Райкова ЗА 

13. Михаил Руменов Попов ЗА 

14. Гален Милков Бернардов ЗА 

15. Денис Зияев Асанов ЗА 

16.  Емял Айдънова Исмаилова ЗА 

17. Айза Беханова Рамаданова ЗА 

18. Стефан Станимиров Проданов ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

19. Станислав Петров Благов ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

20. Емил Бориславов Николов ЗА 

21. Цветелин Тодоров Борисов ЗА 

22. Ивелин Пламенов Петров ЗА 

23. Венцислав Николов Михайлов ЗА 

24. София Борисова Вергилова-Георгиева ЗА 

25. Йордан Илиев Нейков ЗА 

26. Красимир Иванов Цолов ЗА 

27. Емилия Божинова Цветанова ЗА 

28. Петко Колев Петков ЗА 

29. Светослав Симеонов Тодоров ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 
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ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА „Увеличаване капитала на търговско дружество 

„ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 

207411593“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря, 

колеги! Точка трета е приета. Точка четвърта: „Увеличаване капитала на търговско 

дружество „ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 

207411593“. Желаещи за изказване, колеги? Господин Генчев, заповядайте!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Само малко разяснения да дам на 

съветниците. Отново става въпрос за увеличаването на капитала, тъй като изникнаха 

извънредни разходи по отношение плащането на такси за присъединяване на различни 

документи към „ЕСО“, към ДКЕВР, към „Булгартрансгаз“. Уточниха се вече 

параметрите, които са необходими. Защо и към двете дружества е въпросът също. 

Защото заявителят на едното съоръжение, собственикът е АГРС, газта е към 

„Дунавски индустриален технологичен парк“ ЕАД, а другото е към ЕООД-то. Затова и 

на двете са разхвърляни средствата, това, което всяка страна трябва да си плати като 

ангажимент.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Генчев! Желаещи колеги за изказване? Не виждам. Преминаваме към 

гласуване!“  

При кворум от 27 общински съветници, предложението се прие с 27 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – няма. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№421 

 

ОТНОСНО: Увеличаване капитала на търговско дружество „ИНДУСТРИАЛЕН 

ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 и ал. 2 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация (ЗМСМА), чл. 115, чл. 137, ал. 1, т. 1 и  т. 4 

и чл. 147, ал. 2 от Търговския закон (ТЗ), чл. 51 от Закона за общинската собственост 

(ЗОС), чл. 25, ал. 1, т. 1 и т. 5 от Наредба за реда за учредяване и упражняване правата 

на общината в публични предприятия и търговски дружества с общинско участие в 

капитала, гражданските дружества по Закона за задълженията и договорите и 

сдружения по Закона за юридическите лица с нестопанска цел, чл. 8, ал. 2, буква „а“ и 

„в“ от Учредителен акт на „ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ 

ЕООД и във връзка с предложение с Вх. №825/24.04.2025 г. от  д-р Генчо Генчев – 

Кмет на община Свищов, Общински съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 
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I. 1. Внася парична вноска в размер на 40 000 /четиридесет хиляди/ лева за 

увеличение капитала на „ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ 

ЕООД, с ЕИК 207411593. 

2. Увеличава записания капитал на „ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН  

ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593 от 405 000 /четиристотин и пет хиляди/ 

лева на 445 000 /четиристотин четиридесет и пет хиляди/ лева. Увеличението от         

40 000 /четиридесет хиляди/ лева представлява парична вноска и се извършва чрез 

записване на нови дялове. След увеличението капиталът на дружеството е в размер на 

445 000 /четиристотин четиридесет и пет хиляди/ лева и е разпределен в 44 500 

/четиридесет и четири хиляди и петстотин/ дяла, всеки по 10 /десет/ лева. 

II. 1. Променя текста на чл. 6 от Учредителен акт на „ИНДУСТРИАЛЕН 

ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593, както следва: 

„Чл. 6 /1/ Капиталът на дружеството е в размер на 44 500 /четиридесет и четири 

хиляди и петстотин/ дяла, на стойност 10 /десет/ лева всеки. 

/2/ Капиталът на дружеството се увеличава на 445 000 /четиристотин четиридесет 

и пет хиляди/ лева, с парична вноска в размер на 40 000 /четиридесет хиляди/ лева и се 

извършва чрез записване на нови дялове. Капиталът на дружеството в размер на       

445 000 /четиристотин четиридесет и пет хиляди/ лева се разпределя в 44 500 

/четиридесет и четири хиляди и петстотин/ дяла, на стойност 10 /десет/ лева всеки.“ 

2. Приема актуализиран Учредителен акт на „ИНДУСТРИАЛЕН 

ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593 с отразените 

промени по решението. 

III. Задължава управителя на „ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – 

СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593 да извърши необходимите правни и фактически 

действия за вписване на промяната в обстоятелства и обявяване на Учредителен акт 

по партидата на дружеството в Търговския регистър към Агенция по вписванията. 

МОТИВИ: С Решение №1040/17.05.2023 г., Прот. №70 на Общински съвет – 

Свищов е учредено общинско търговско дружество „ИНДУСТРИАЛЕН 

ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕООД, с ЕИК 207411593, което да изпълнява 

функциите на ОПЕРАТОР на индустриалния парк, собственост на „Дунавски 

индустриален технологичен парк – Свищов“ ЕАД. 

Съгласно учредителния акт на дружеството, същото е с предмет на дейност: 

“Създаване, изграждане и управление на индустриални паркове, изграждане на нови, 

реконструкция или рехабилитация на съществуващи участъци от довеждащата 

инфраструктура – елементи на публична (държавна или общинска) техническа 

инфраструктура, до границите на паркове или зони; изграждане, реконструкция и/или 

рехабилитация на вътрешната техническа инфраструктура в границите на паркове или 

зони; изграждане на екологична и научноизследователска (иновативна) обща 

вътрешна инфраструктура, създаваща научноизследователски (иновативни), 

устойчиви и екологични възможности за индустриалните производства в парковете и 

зоните; сделки с недвижимо имущество, включително придобиване, развитие и 

управление, отдаване под наем на недвижими имоти, строителство, посредничество 

между инвеститори в индустриалните паркове, както и между други индустриални 

паркове; търговия с промишлени стоки; рекламни, информационни, преводни, 
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програмни, маркетингови услуги; както и други дейности, незабранени от закона или 

ограничаващи дейността на дружеството”. 

За целите на изграждането на „Дунавски индустриален технологичен парк – 

Свищов“, ОПЕРАТОРЪТ е краен получател по ДОГОВОР (рег. номер BG-RRP-3.007-

0011-C01) ЗА ФИНАНСИРАНЕ НА ИНВЕСТИЦИЯ ПО НАЦИОНАЛНИЯ ПЛАН ЗА 

ВЪЗСТАНОВЯВАНЕ И УСТОЙЧИВОСТ, ПРОЦЕДУРА ЗА ПРЕДОСТАВЯНЕ НА 

СРЕДСТВА ОТ МЕХАНИЗМА ЗА ВЪЗСТАНОВЯВАНЕ И УСТОЙЧИВОСТ BG-

RRP-3.007 „Програма за публична подкрепа за развитието на индустриални райони, 

паркове и подобни територии и за привличане на инвестиции („AttractInvestBG“)“, 

Компонент 3 „Интелигентна индустрия“ от Плана за възстановяване и устойчивост. 

Междувременно, в съответствие с горецитирания Договор, както и с изискванията на 

Програмата, са стартирали дейности по проекта, за изпълнението на които на 

дружеството са необходими финансови средства в размер на 40 000 лева. Към момента 

дружеството не реализира приходи от дейност. 

Общински съвет – Свищов, като упражняващ правата на едноличен собственик 

на капитала в публичното предприятие – еднолично търговско дружество с 

ограничена отговорност “ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ 

ЕООД, съгласно чл. 25, ал. 1, т. 5 от Наредба за реда за учредяване и упражняване 

правата на общината в публични предприятия и търговски дружества с общинско 

участие в капитала, гражданските дружества по Закона за задълженията и 

договорите и сдружения по Закона за юридическите лица с нестопанска цел чрез 

решение може да увеличава капитала на дружеството, в случая с цел подпомагане 

дружествената дейност чрез парична вноска в размер на 40 000 лева.  

 

В заседанието участват 27 общински съветници. 

Гласували “За” – 27, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма.  

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов ЗА 

2.  Верони Маринов Маринов ОТСЪСТВА 

3. Валери Фильов Николов ЗА 

4.  Мария Иванова Тодорова ЗА 

5. Елена Йорданова Шопова ЗА 

6. Цветанка Младенова Кирова ЗА 

7. Габриела Валентинова Петкова ЗА 

8. Генади Русев Иванов ЗА 

9. Мариана Илиева Маркова ЗА 

10. Любомир Ванев Митев ОТСЪСТВА 

11. Милен Емилов Динков ЗА 

12. Санка Евтимова Райкова ЗА 

13. Михаил Руменов Попов ЗА 

14. Гален Милков Бернардов ЗА 

15. Денис Зияев Асанов ЗА 

16.  Емял Айдънова Исмаилова ЗА 
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17. Айза Беханова Рамаданова ЗА 

18. Стефан Станимиров Проданов ЗА 

19. Станислав Петров Благов ЗА 

20. Емил Бориславов Николов ЗА 

21. Цветелин Тодоров Борисов ЗА 

22. Ивелин Пламенов Петров ЗА 

23. Венцислав Николов Михайлов ЗА 

24. София Борисова Вергилова-Георгиева ЗА 

25. Йордан Илиев Нейков ЗА 

26. Красимир Иванов Цолов ЗА 

27. Емилия Божинова Цветанова ЗА 

28. Петко Колев Петков ЗА 

29. Светослав Симеонов Тодоров ЗА 

 

 

ПО ТОЧКА ПЕТА „Увеличаване капитала на търговско дружество 

„ДУНАВСКИ ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕАД, с 

ЕИК  205443197“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря, 

колеги! Точка четвърта е приета. И точка пета: „Увеличаване капитала на търговско 

дружество „ДУНАВСКИ ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ 

ЕАД, с ЕИК 205443197“. Колеги, имате думата за изказване. Не виждам желаещи. 

Преминаваме към гласуване!“  

При кворум от 27 общински съветници, предложението се прие с 27 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – няма. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№422 

 

ОТНОСНО: Увеличаване капитала на търговско дружество „ДУНАВСКИ 

ИНДУСТРИАЛЕН ТЕХНОЛОГИЧЕН ПАРК – СВИЩОВ“ ЕАД, с 

ЕИК 205443197 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 и ал. 2 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация (ЗМСМА), чл. 166, ал. 1, чл. 192, ал. 1 и 

чл. 221, т. 1 и т. 2 от Търговския закон (ТЗ), чл. 51 от Закона за общинската 

собственост (ЗОС), чл. 23, ал. 1, т. 1 и т. 2 от Наредба за реда за учредяване и 

упражняване правата на общината в публични предприятия и търговски дружества с 

общинско участие в капитала, гражданските дружества по Закона за задълженията и 

договорите и сдружения по Закона за юридическите лица с нестопанска цел, чл. 16, ал. 

2, б. „а“ и б. „б“ от Устав на еднолично акционерно дружество „Дунавски 

индустриален технологичен парк – Свищов“ и във връзка с предложение с Вх. 
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№826/24.04.2025 г. от  д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов, Общински съвет – 

Свищов, 

Р Е Ш И: 

 

т. 1. Увеличава капитала на „Дунавски индустриален технологичен парк – 

Свищов“ ЕАД (ЕИК 205443197) от 10 942 110 лева на 11 027 110 лева с издаването на 

нови поименни 8 500 акции с номинал 10 лева всяка. Всички акции да бъдат 

придобити от Община Свищов и платени по номинал.  

т. 2. Да бъде променен уставът на „Дунавски индустриален технологичен парк – 

Свищов“ ЕАД (ЕИК 205443197), както следва: 

I. В чл. 8, ал. 1 да бъдат извършени следните промени: 

1. „10 942 110 (десет милиона деветстотин четиридесет и две хиляди сто и 

десет) лева“ да бъде променено на „11 027 110 (единадесет милиона двадесет и 

седем хиляди сто и десет) лева“. 

2. „1 094 211 (един милион деветдесет и четири хиляди двеста и единадесет) 

акции“ да бъде променено на „1 102 711 (един милион сто и две хиляди и 

седемстотин и единадесет) акции“. 

II. Да бъде създаден чл. 8, ал. 2, т. 7, който ще бъде в следната редакция: 

„Парична вноска в размер на 85 000 (осемдесет и пет хиляди) лева, внесена 

изцяло по набирателна сметка от едноличния собственик на капитала – Община 

Свищов, съгласно Решение №422 от 30.04.2025 г., Прот. №36 на Общински съвет – 

Свищов.“ 

т. 3 Възлага на изпълнителния директор на „Дунавски индустриален 

технологичен парк – Свищов“ ЕАД да предприеме необходимите правни действия за 

издаване на нови временни удостоверения за акциите и вписване на взетото решение в 

Търговския регистър. 

МОТИВИ: Община Свищов е едноличен собственик на капитала на търговско 

дружество „Дунавски индустриален технологичен парк – Свищов“ ЕАД. Дружеството 

е регистрирано през 2018 г., след като Община Свищов направи непарична вноска в 

капитала на дружеството, представляваща бивше военно поделение, находящо се на 

адрес гр. Свищов, ул. „33-ти Свищовски полк”. 

Със своя заповед от 24.03.2022 г. Министърът на икономиката и индустрията 

нареди „Дунавски индустриален технологичен парк – Свищов“ (ДИТП) да бъде 

вписан в Регистъра на индустриалните паркове по чл. 21, ал. 1 от Закона за 

индустриалните паркове, с регистров код №07-00-4-10/30.07.2021 г. 

Към настоящия момент са предприети дейности по изграждане на индустриалния 

парк. Дружеството не осъществява търговска дейност и не генерира приходи за сметка 

на фактически необходими разходи, регистрирани във финансовите му отчети. 

Членовете на съвета на директорите не получават възнаграждение, въпреки 

ангажираността им с дейността на дружеството. 

Във връзка с горното дружеството следва да разполага с оперативни финансови 

средства за извършване на необходими разходи в размер на 85 000 лв. За целта следва 

да се вземе решение от едноличния собственик на капитала – Община Свищов, за 

отпускане на необходимия финансов ресурс. 
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Общината в качеството си на едноличен собственик на капитала на „Дунавски 

индустриален технологичен парк – Свищов“ ЕАД може да финансира дейността му 

само чрез увеличение на капитала с оглед ограниченията на Закона за държавните 

помощи. 

Следва да се отбележи, че при приемане на решение за увеличаване на капитала 

на „Дунавски индустриален технологичен парк – Свищов“ ЕАД, увеличението се 

вписва и в Устава на дружеството, поради което трябва да бъде прието решение и за 

неговата промяна. 

 

В заседанието участват 27 общински съветници. 

Гласували “За” – 27, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма.  
 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов ЗА 

2.  Верони Маринов Маринов ОТСЪСТВА 

3. Валери Фильов Николов ЗА 

4.  Мария Иванова Тодорова ЗА 

5. Елена Йорданова Шопова ЗА 

6. Цветанка Младенова Кирова ЗА 

7. Габриела Валентинова Петкова ЗА 

8. Генади Русев Иванов ЗА 

9. Мариана Илиева Маркова ЗА 

10. Любомир Ванев Митев ОТСЪСТВА 

11. Милен Емилов Динков ЗА 

12. Санка Евтимова Райкова ЗА 

13. Михаил Руменов Попов ЗА 

14. Гален Милков Бернардов ЗА 

15. Денис Зияев Асанов ЗА 

16.  Емял Айдънова Исмаилова ЗА 

17. Айза Беханова Рамаданова ЗА 

18. Стефан Станимиров Проданов ЗА 

19. Станислав Петров Благов ЗА 

20. Емил Бориславов Николов ЗА 

21. Цветелин Тодоров Борисов ЗА 

22. Ивелин Пламенов Петров ЗА 

23. Венцислав Николов Михайлов ЗА 

24. София Борисова Вергилова-Георгиева ЗА 

25. Йордан Илиев Нейков ЗА 

26. Красимир Иванов Цолов ЗА 

27. Емилия Божинова Цветанова ЗА 

28. Петко Колев Петков ЗА 

29. Светослав Симеонов Тодоров ЗА 
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Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Уважаеми 

колеги, с това нашият Дневен ред се изчерпа. Току що е извършено поименната 

проверка за финала на нашето заседание. Двадесет и седем започнахме, двадесет и 

седем завършихме. Благодаря Ви! И очаквайте новите точки, новия дневен ред за 

предстоящите редовни заседания на комисиите и на Общинския съвет! Желая Ви 

весели празници!“ 

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов Присъства 

2.  Верони Маринов Маринов Отсъства 

3. Валери Фильов Николов Присъства 

4.  Мария Иванова Тодорова Присъства 

5. Елена Йорданова Шопова Присъства 

6. Цветанка Младенова Кирова Присъства 

7. Габриела Валентинова Петкова Присъства 

8. Генади Русев Иванов Присъства 

9. Мариана Илиева Маркова Присъства 

10. Любомир Ванев Митев Отсъства 

11. Милен Емилов Динков Присъства 

12. Санка Евтимова Райкова Присъства 

13. Михаил Руменов Попов Присъства 

14. Гален Милков Бернардов Присъства 

15. Денис Зияев Асанов Присъства 

16.  Емял Айдънова Исмаилова Присъства 

17. Айза Беханова Рамаданова Присъства 

18. Стефан Станимиров Проданов Присъства 

19. Станислав Петров Благов Присъства 

20. Емил Бориславов Николов Присъства 

21. Цветелин Тодоров Борисов Присъства 

22. Ивелин Пламенов Петров Присъства 

23. Венцислав Николов Михайлов Присъства 

24. София Борисова Вергилова-Георгиева Присъства 

25. Йордан Илиев Нейков Присъства 

26. Красимир Иванов Цолов Присъства 

27. Емилия Божинова Цветанова Присъства 

28. Петко Колев Петков Присъства 

29 Светослав Симеонов Тодоров Присъства 

Общо  27 

 

Поради изчерпване на Дневния ред заседанието на Общинския съвет бе закрито в 16:47 ч. 

Препис от протокола се изпраща на Областния управител за сведение.  

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОбС: ……………………………. 

                                             /д-р Кристиян Кирилов/ 

Водил протокола: ………………............. 

                              /Людмила Миронова/ 

 


